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»SREČNO« 
ZA VAŠ 
PRAZHIK 

Velenje, mesto rudar-
jev, delavcev in izobra-
žencev, znova slavi. 
Pravzaprav imajo praz-
nik velenjski rudarji, 3. 
julij je njihov stanovski 
praznik — dan rudar-
jev. Skupaj z vsemi slo-
venskimi rudarskimi ko-
lektivi so si ga izbrali 
v spomin na dogodke 
leta 1934, ko so rudarji 
iz Hrastnika v jami Oj-
stro začeli gladovno 
stavko. Takrat so slo-
venski rudarji živeli v 
neznosnih življenjskih 
razmerah. Za svoje na-
porno delo so prejemali 
borno plačilo, prebivali 
pa so v neprimernih sta-
novanjih. Težka so bila 
ta leta. Družine so stra-
dale, rudarji pa pri na-
pornem delu hirali. Za-
to so bile njihove zah-
teve za boljše zaslužke 
in primerna stanovanja 
glasne in odločne. 

Teh zgodovinskih do-
godkov se vsi skupaj 
spominjamo v dneh ru-
darskega praznovanja 
Spominjajo nas na re-
volucionarna vrenja. To 
tembolj za to, ker je da-
nes domena nas vseh, 
kako bomo ustvarjali in 
delili dohodek, gradili 
stanovanja, šole, ceste, 
igrišča in druge življenj-
ske potrebščine. V teh 
naporih pa imajo vse-
skozi odločilno vlogo 
velenjski rudarji. Niso 
samo nakopali velikih 
gomil lignita, pač pa so 
ustvarjalno sodelovali 
pri graditvi naše nove 
samoupravne socialistič-

ne družbe. Bili so, in so 
še danes, tvorci novega 
življenja, humanih med-
sebojnih odnosov in gra-
ditelji napredka. 

Letošnji dan rudarjev 
bodo rudarji iz Velenja 
proslavili z novimi de-
lovnimi zmagami. Do 
konca junija bodo nako-
pali 1,968.000 ton ligni-
ta oziroma za 110.200 
ton prekoračili načrto-
vano proizvodnjo. Ena-
ko zadovoljivi so tudi 
gospodarski dosežki. 
Polletni proizvodni in 
drugi rezultati kažejo, 
da bo delovni kolektiv 
rudnika lignita ob kon-
cu leta povsem izpolnil 
načrtovane naloge. To 
pa ponovno dokazuje, 
da velenjske rudarje pri 
njihovih načrtih ne ovi-
ra nobena zapreka. 

Ko se skupaj z našimi 
rudarji iz Velenja ve-
selimo delovnih dosež-
kov tudi vsi prebivalci 
velenjske občine in z 
njimi praznujemo dan 
rudarjev, j im želimo ob 
njihovem prazniku še 
novih uspehov, čestitka 
uredništva tednika NAŠ 
ČAS za doseženo delo, 
pa naj velja predvsem 
tistim, ki v temačnih 
globinah velenjskega 
rudnika kopljejo črno 
zlato, ki je še vedno po-
trebno za pogon velikih 
energetskih objektov in 
tovarn. 

Želimo, da kolektiv ve-
lenjskih rudarjev še na-
prej sodeluje pri razvo-
ju občine Velenje. 

Pred 
združitvijo 

V koroški regiji že dal j 
časa tečejo pr iprave za in-
tegracijo gozdarstva in les-
ne industri je. 1. jul i ja se n a j 
bi združili Gozdno gospo-
darstvo Slovenj Gradec in 
Lesno industr i jsko podjet je . 
Obe podjet j i sta se že pred 
leti odločili za skupne na-
ložbe v tovarno ivernih 
plošč na Otiškem vrhu, ki 
IDO začela obratovati v kra t -
kem. V začetku leta sta 
podjetj i na Otiškem vrhu 
zgradili moderno skladišče, 
ki je predvideno tudi za ob-
delavo lesa. 

Združitev obeh podjet i j 
bo prav gotovo vplivala tu-
di na nadal jn j i razvoj tu-
rizma na tem območju. 

Mladinski seminar 
Na pobudo sekre ta r ia ta 

rudniške organizaci je ZK 
in predseds tva mladinske 
organizaci je rudnika je bil 
v Ruda r skem šolskem cen-
t ru dvodnevni seminar za 
člane akt iva mladih komu-
nistov tega kolektiva. Na 
s emina r ju so poslušali in 
razpravl ja l i o naslednj ih 
temah: ak tua lne naloge 
ZM v delovnih organizaci-
jah, vloga ZK kot avant-
garde danes, perspekt ive 
razvoja delovne organiza-
ci je RL Velenje in n jen ih 
TOZD. 

Namen seminar ja , na ka-
terem je predaval tudi član 
sekre ta r ia ta CK ZK Slove-
ni je Gojko Stanič, je bil, 
da bi bol j poživili družbe-
nopolit ično izobraževanje 
mladih komunistov. 

Walter Zacharias 
v Slovenj Gradcu 
V soboto je bila v Slo-

venj Gradcu otvoritev raz-
stave akademskega slikar-
ja Wal te r ja Zachariasa iz 
Regensburga. Odprli so jo 
v pros tor ih Umetnostnega 
pavi l jona . V kul turnem 
sporedu s ta sodelovala Ma-
j a Telban, f lavt is tka sim-
foničnega orkes t ra RTV 
Ljub l j ana in Koroški oktet 
iz Raven na Koroškem pod 
vodstvom Jožeta Leskovar-
ja. 
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Novo šolsko poslopje tehniške šole v Velenju, ki ga bodo slovesno otvorili 2. julija ob 17. uri 

J&te' 

Velika pridobitev 
:a rudarsko slavje 

Dolgo pr ičakovana želja 
ter pr izadevanja rudarske-
ga šolskega cent ra Velenje, 
da bi tudi v naši dolini do-
bili mode rno šolo, so ures-
ničena. V ponedeljek, 2. 
jul i ja ob 17. ur i bo v Ve-
lenju slovesna otvoritev no-
ve sodobno opreml jene teh-
niške šole, ki bo omogo-
čala solidno šolanje ne le 
učencem poklicnih in sred-
n j ih šol, a m p a k tudi štu-
den tom višjih in kasne je 
po vsej ver je tnos t i tudi vi-
sokih šol. 

Čeprav so temel jn i ka-
men za mogočno zgradbo, 
ki je zrast la v samem sre-
dišču mesta , položili šele 
ok tobra lani, je SGP Ve-
grad končalo g radn jo v 
predvidenem roku. Glavne 
zasluge za to pa ima prav 
gotovo devetčlanski grad-
beni odbor, ki so ga se-
stavljali predsednik Ivo 
J amnika r ter člani Ivan 

Atelšek, F r a n j o Kl jun ,Lud-
vig Mali, Jože Melanšek, 
Adi Miklavc, Ciril Pilih, 
Mira Pleterski in Jože Ve-
ber. 

Nova tehniška šola, ki je 
resnično velika pridobitev 
za našo dolino, zlasti pa za 
industr i jo , je zrastla na žu-
lj ih naših delovnih l judi in 
občanov. Sa j je od celotne 
naložbe 17 mil i jonov dinar-
jev, občina prispevala 12 
mili jonov, preostal ih 5 mi-
l i jonov pa so dobili iz re-
publiških sredstev. 

Šola bo imela 21 učilnic 
in 16 kabinetov, kar zna-
ša približno 4.000 kvadrat-
nih metrov površin, telo-
vadnico, ki jo bodo v bi-
stvu predstavl ja le tri dvo-
rane pod eno s t reho pa za-
vzema 1.000 kvadra tn ih me-
trov površin. Vse učilnice 
bodo pos topoma tako ure-

dili, da bo v nj ih mogoč 
specializiran pouk. Tako 
bodo imeli učenci na voljo 
fonolabora tor i j in labora-
tor i j za šibki in jaki tok, 
pa tudi delavnice za prak-
tični pouk. 

In katere šole bodo našle 
svoje zaveLje v novo zgra-
jeni zgradbi? Elektrotehni-
ška za šibki in jaki tok, 
tehniška rudar ska šola, 
nadzorniška in oddelek viš-
je tehniške ter šole za or-
ganizacijo dela. 

V ruda r skem šolskem 
cent ru so povedali, da še 
s p r e j e m a j o pr i jave za po-
samezne šole oziroma od-
delke. Obenem pričakuje-
jo, da se bo otvoritve ude-
ležilo veliko število ljudi, 
zlasti mladih, ki se bodo že 
zda j lahko prepričali , kakš-
ne možnosti , pogoje in 
prednost i j im nudi šola-
n je v domačem kra ju . 

ZAPIS S SEJE OBČINSKE SKUPŠČINE VELENJE 

Julija višje stanarine 
VELENJE, 21. junija — Odborniki obeh zborov velenjske 
skupščine so na skupni seji obeh zborov razpravljali o 
dveh vprašanjih, ki bosta pomembno vplivali na bodoče 
življenje v občini. Najprej so obravnavali poročilo o iz-
vajanju družbenogospodarskih nalog družbenega načrta 
občine v letošnjem letu. Obravnavali in potrdili pa so tu-
di smernice za izdelavo urbanističnega plana do leta 1980. 

V prvem delu seje so od-
borniki občinskega in zbora 
delovnih skupnosti na jp re j 

potrdili predlog o podpisu 
družbenega dogovora o vi-
šini dohodkov, ki jih lahko 

občine pridobijo iz izvirne-
ga priliva ali na podlagi sa-
moupravnih sporazumov za 
kr i t je dogovorjenega obse-
ga dejavnosti v letošnjem 
letu na področju splošne o-
ziroma skupne porabe ter o 
omejitvi njihove porabe v 
letu 1973. S tem dogovorom 
se podpisniki obvezujejo, 
da bodo zadržali porabo na 
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Zadnje dni po svetu ••• 
• NIXON IN BREŽ 

NJEV PODPISALA PO 
MEMBEN SPORAZUM 
— Med večdnevnim 
uradnim obiskom v 
Združenih državah Ame-
rike j e generalni sekre-
tar sovjetske komuni-
stične par t i j e Leonid 
Brcžnjev podpisal s 
predsednikom Nixonom 
več pomembnih spora-
zumov med drugim o 
načelih ome jevan ja ofen-
zivnega jedrskega orožja 
in preprečevanju jedr-
ske vojne. V skupnem 
sporočilu o pogovorih je 
dan poudarek na priza-
devanje in željo obeh 
državnikov, da das ta no-
vo spodbudo pogaja-
n jem o omej i tv i oboro-
ževalne tekme, bližnji 
konferenci o evropski 
varnosti in pogovorom 
o skrčenju čet NATO in 
varšavskega pak ta v 
Evropi. 

• MEDNEMŠKI SPO-
RAZUM VELJAVEN — 
V predsedstvu zahodno-
nemške vlade v Bonnu 
sta v sredo 20. juni ja 
ZRN in NDR izmenjali 
noti in ra t i f ikaci jske in-
s t rumente sporazuma o 
stikih med državama, ki 
so ga podpisali 21. de-
cembra lani. Ta zgodo-
vinski dokument je za-
čel veljati dan po ratifi-
kaciji. Sporazum o ure-
ditvi odnosov med Nem-
č i j ama j e m o č n o olajšal 
potovanja iz ene v dru-
go državo. 

• RUMOR SPREJEL 
MANDAT ZA SESTAVO 
NOVE VLADE — Pred-
sednik italijanske re-

publike Leone je zaupal 
manda t za sestavo nove 
i ta l i janske vlade levega 
cen t ra voditelju najmoč-
nejše s t r u j e v parlamen-
tu Marianu R u m o r j u . 
Kar zadeva p rog ram n a j 
bi vlada poskrbela za 
takšne ukrepe, ki bi za-
gotovili ob rambo pred 
napadi neofašis t ične de-
snicc in pa za ukrepe, 
ki bi ustavili n ada l j n j e 
na raščan je živl jenjskih 
stroškov. 

• PARAFIRAN SPO 
RAZUM MED ČSSR IN 
ZRN — Zunan ja mini-
s t ra Zvezne republike 
Nemči je in Češkoslova-
ške Walter Scbcel in Bo-
huslav Chnoupek sta v 
Bonnu para f i ra la osnu-
tek sporazuma o uredi-
tvi stikov med država-
ma. Sporazum, ki ga bo-
sta v začetku jeseni v 
Pragi podpisala kancler 
Brand t in češkoslovaški 
premier Strougal , bo 
prinesel tudi diplomat-
ske st ike med država-
ma , prvič po drugi sve-
tovni vojni. 

• FRANCIJA MORA 
ODLOŽITI JEDRSKE 
POSKUSE — Mednarod-
no sodišče v Haagu je 
sklenilo zahtevati od 
Franci je , da odloži pred-
videne jedrske poskuse 
v Tihem oceanu. Povod 
za to jc bila zahteva 
Avstrali je in Nove Ze-
landi je n a j j u sodišče 
zaščiti in prepreči jedr-
ske eksplozije. Za zda j 
so v Haagu zahtevali le 
odložitev poskusov, o 
končni prepovedi pa bo 
sodišče šc razpravl jalo. 

. . . i n domovini 
• PREDSEDSTVO 

ZVEZNE KONFEREN 
CE SZDL JE RAZPRAV-
LJALO o svoji dejav-
nosti pr i pr ipravah za 
spre jem nove ustave 
ustave SFRJ in sprejelo 
program te dejavnosti . 
Obenem jc pozvalo vse 
delovne l judi in občane, 
n a j aktivno sodelu je jo v 
javni razpravi in s svo-
jim us tva r j a ln im dele-
žem pr i speva jo k pojas-
n jevan ju in izbol jšanju 
predlaganih rešitev. 

• PREDSEDNIK TITO 
NA SUTJESKI — Pred-
sednik republike Josip 
Broz Tito se bo kot pri-
čakuje jo , udeležil osred-
nje proslave ob 30. ob-
letnici bojev na Sutje-
ski. Na proslavi, ki bo 
4. julija, sc bo zbralo 
približno 80.000 ljudi, 
med nj imi šesttisoč pre-
živelih borcev Sut jcske . 

• SINDIKATI OPO 
ZARJAJO — Na seji 
predsedstva zveze sindi-
katov Jugoslavi je so po-
udarili, da jc še zlasti 
zaskrb l ju joče to, ker na 
posameznih točkah sta-
bilizacijske politike ni-
smo dosegli nobenih res-
nih rezultatov, marveč 
sc jc položaj še poslab-
šal. To velja predvsem 
za ccne in živl jenjske 
stroške ter za smotni 
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položaj delavcev sploh. 
Naglasili so, da so cene 
v prvih petih mesecih 
letos večje za 17,6 od-
s totka v p r imer jav i z 
istim obdobjem lani, 
ž ivl jenjski s troški za 
20,6 in med nj imi stro-
ški za p rehrano za 25,5 
odstotkov. 

• UPOKOJENCI BO 
DO DOBILI ENKRA 
TEN PRISPEVEK — 
Skupnost pokojninskega 
in invalidskega zavaro-
vanja Slovenije je skle-
nila, da bodo dobili upo-
kojenci enkra tn i prispe-
vek za rekreaci jo . Zne-
sek 225 d inar jev bodo 
dobili z ju l i jsko pokoj-
nino in to vsi tisti upo-
kojenci, ki so svojo po-
kojnino uveljavili do 
vključno 1. ju l i ja letos. 

• DELEGACIJA ZKJ 
NA KUBI — Jugoslo-
vanska pa r t i j ska delega-
cija je bila pod vod-
stvom sekre t a r j a izvrš-
nega b i ro ja predsedstva 
ZKJ Staneta Dolanca na 
večdnevnem obisku na 
Kubi. S predstavniki te 
države se je med dru-
gim pogovar ja la o pro-
blemih mednarodnega 
delavskega g ibanja in 
sodelovanju med obema 
pa r t i j ami in državama. 
Govorili pa so tudi o 
p r ip ravah na če t r to kon-
ferenco neuvrščenih dr-
žav v Alžiru, o vlogi po-
litike neuvrščenost i ter 
perečih mednarodnih 
problemih. 

V L A D O B A R A B A Š 
komentator Radia 
Ljubljana 

Obisk belgijskega kra-
lja Baudouina v naši dr-
žavi minuli teden je vse-
kakor presegel objek-
tivna pričakovanja. Res 
je sicer, da Jugoslavija 
in Belgija od druge sve-
tovne vojne sem uspeš-
no, brez težav in zasto-
jev, sodelujeta med se-
boj in tudi na medna-
rodnem prizorišču. Tudi 
v preteklem obdobju ni 
bila redka ugotovitev, 
da imata državi na mno-
ge mednarodne dogod-

ZUNANJEPOLITIČNI PREGLED 

membni zato, ker so 
znova pokazali, da lah-
ko neuvrščena Jugosla-
vija in atlantska Belgi-
ja, čeprav različni po no-
tranji ureditvi in med-
narodnem položaju, us-
pešno sodelujeta, in da 
gredo nekatera načela, 
za katera se zavzemajo 
neuvrščeni, tudi prek 
blokovskih meja. Tako 
sta Jugoslavija in Bel-
gija našli skupni jezik 
tudi v nekaterih po-
membnih evropskih 

nialne vojne. (Gre za 
Portugalsko in njeno za-
tiranje temeljnih pravic 
nekaterih afriških naro-
dov.) 

Na konferenci v Hel-
sinkih je vredno raz-
pravljati tudi o voja-
ških vidikih evropske 
varnosti (čeprav bloka 
— varšavski in NATO — 
nista naklonjena temu 
predlogu, ki ga sicer za-
stopajo neuvrščene in 
nevtralne evropske dr-
žave). 

goslaviji pa seveda niso 
bili namenjeni zgolj iz-
menjavi mnenj o evrop-
skih vprašanjih. Poka-
zali so tudi jugoslovan-
sko-belgijsko soglasje o 
razmerah na Bližnjem 
in Daljnem vzhodu, o 
potrebi, da se odpravijo 
razlike med bogatimi in 
revnimi in o medseboj-
nih odnosih. 

Za razumevanje celo-
kupnega jugoslovansko-
belgijskega sodelovanja 
je treba povedati še, da 

J U G O S L O V A N S K O - BELGIJSKI POGOVORI 
ke podobne, včasih pa 
celo enake poglede. 

Vendarle za takšne 
obiske, kot je bil Bau-
douinov v naši državi, 
pogosto pravimo, da gre 
za tako imenovani dr-
žavniški turizem. Toda 
tudi ta kraljevski obisk 
je potrdil nastajajoče 
spremembe v srečanjih 
med državniki. Ta sre-
čanja postajajo čedalje 
bolj delovna in čedalje 
manj turistična, to pa 
velja tudi za minuli o-
bisk belgijskega kralja. 

Jugoslovansko-belgij-
ski pogovori so bili po-
membni po obliki in po 
vsebini. Po obliki zato, 
ker je v njih sodeloval 
tudi kralj, kar sicer ni 
njegova navada, ker mu 
belgijska ustava ne da-
je pooblastil za takšne 
pogovore. Po vsebini pa 
so bili pogovori po-

vprašanjih, s katerimi 
se bo ukvarjala konfe-
renca o varnosti in so-
delovanju, ki se bo v 
Helsinkih začela prihod-
nji teden. 

Pogovori so med dru-
gim prinesli soglasje o 
naslednjih stališčih: 

Vse države, ne glecle 
na velikost in moč, mo-
rajo v enaki meri sode-
lovati v oblikovanju no-
vih evropskih in med-
narodnih odnosov. 

O varnosti v Evropi 
ne moremo govoriti, ko 
hkrati ni varnosti v Sre-
dozemlju in so na Bliž-
njem vzhodu nenehne 
krize. 

Nobene logike ni v 
dejstvu, da evropske dr-
žave druga drugi zago-
tavljajo varnost in so-
delovanje, medtem pa 
nekatere od njih na dru-
gih celinah vodijo kolo-

SLOVENJGRAŠKI ODSEVI 
NISO POVSEM ZAMRLI 

Vse Slovenjgradčane in 
tudi ostale, ki so radi pre-
birali revijo Odsevi, mora-
mo opomnit i na novost, ki 
sc jc v zvezi z lc-to poja-
vila. Revija namreč ne bo 
več izhajala, predvsem za-
radi f inančnih težav, pač 
pa se jc glavni uredniški 
odbor odločil, da bodo re-

vijo nadoknadi l i z izdaja-
n j e m šestih l i terarnih knji-
žic. Le-tc bodo še vedno iz-
ha ja le v okviru revije Od-
sevi. Prvi dve sta izšli že 
ta teden, av to r j a pa s ta 
Vinko Ošlak — Proletar-
ska lirika in Niko R. Ko-
lar — Ob vznožju večera. 

V SPOMIN INTERNIRANCEV PADLIH V FAŠISTIČ-
NIH TABORIŠČIH V NORVEŠKI — V občini Gornji 
Milanovac, ki je pobratena občina s Slovenj Gradcem, 
je bil svečano odkrit spomenik, ki je delo kiparja ž ike 
Maksimoviča. Narejen je bil v spomin na 3500 Jugoslo-
vanov, ki so izgubili življenja v fašističnih taboriščih 
v daljnji Norveški. Poleg preživelih internirancev, so se 
odkritja udeležili tudi iz Norveške. 

Takšno soglasje seve-
da nikakor ne pomeni, 
da Belgija zapušča at-
lantski pakt, vsekakor 
pa kaže na določene po-
membne spremembe v 
mednarodnih odnosih in 
tudi znotraj samih blo-
kov oziroma med posa-
meznimi članicami in 
vodilno silo. 

Potrditev za zgor-
njo navedbo nazadnje 
lahko najdemo tudi v 
izjavah romunskega dr-
žavnega in partijskega 
voditelja Ceausesca, ki 
se je prav te dni zavzel 
za ukinitev vojaških 
blokov — NATO in var-
šavskega pakta. Dejal 
je, da so vojaški bloki 
stare tvorbe in da so v 
novih razmerah medna-
rodnih odnosov ostanek 
preteklosti. 

Pogovori med Baudo-
uinovim obiskom v Ju-

so uspešno razviti tudi 
dvostranski stiki. Pro-
blemi so le v gospodar-
skem sodelovanju, kjer 
nas — tako kot v mno-
gih drugih primerih — 
teži precejšen deficit v 
blagovni menjavi. Ven-
dar se tudi tu odpirajo 
jasnejše perspektive z 
vlaganjem belgijskega 
kapitala v naše gospo-
darstvo, s povečano in-
dustrijsko kooperacijo 
in skupnim nastopa-
njem na tretjih tržiščih. 

Vse navedeno potrjuje 
že znano ugotovitev: dr-
žavi z različnim medna-
rodnim položajem in 
različno notranjo uredit-
vijo lahko v današnjem 
svetu uspešno sodeluje-
ta — neuvrščena Jugo-
slavija in atlantska Bel-
gija pa sta še posebej 
jasen primer takšnega 
sodelovanja. 

: 
* 
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g V o j a š k e ] starešinefjv Makedonijo 
Tre t j e s rečanje rezervnih 

vojaških starešin bo 2. ju-
li ja v bližini Ohrida na Bcl-
čištu, k j e r je bilo prvo 
osvobojeno ozemlje v Ma-
kedonij i . Tega s rečanja se 
bodo iz občine Velenje 

udeležili Franc Vrtačnik, 
Milan Št imac in Mart in 
Slatinšek. Ta s rečanja pri-
r e j a j o rezervni vojaški sta-
rešine Jugoslavije letos že 
t re t j i č zapovrs t jo z name-
nom, da krepi jo b ra t s tvo 
in enotnost . 

OBISK BELGIJSKEGA KRALJA BOUDOUINA — Na 
povabilo predsednika Tita je v Jugoslavijo pripotoval na 
prijateljski obisk belgijski kralj Boudouin s kraljico 
Fabiolo. V šestih dneh obiska je belgijski kraljevski 
par prebival v Beogradu, obiskal pa še Smederevo, 
Skopje, Ohrid, Dubrovnik, Pulo in Brione. Ob obisku 
Ohrida in Dubrovnika, sta si belgijski kralj Boudouin 
in kraljica Fabiola ogledala kulturno-zgodovinske spo-
menike. 
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Julija višje stanarine 
ravni, ki bo za največ 9 od-
stotkov nad ravni jo limiti-
ranih dohodkov v lanskem 
letu. Ne glede na to, pa sme 
proračunska poraba v obči-
ni porasti za največ 12 od-
stotkov nad ravni jo limiti-
ranih dohodkov v letu 1972, 
če vplačila davkov, ki jih 
plačujejo občani v letoš-
njem letu, presežejo 80 od-
stotkov skupne zadolžitve 
po s tanju 30. 11. 1973. 

P rav tako se občinske 
skupščine obvezujejo, da se 
bodo z družbenim dogovo-
rom v občini dogovorile s 
temeljnimi izobraževalnimi 
skupnostmi, skupnostmi o-
troškega vars tva in temel j -
nimi kulturnimi skupnost-
mi za omejitev porasta glo-
balnih sredstev v vseh o-
menjenih skupnostih za 
največ 12,5 odstotka nad vi-
šino doseženih dohodkov v 
letu 1972. Morebitni viški 
dohodkov bodo izločeni na 
posebne račune ustreznih 
skupnosti in se v letošnjem 
letu ne bodo mogli porabiti. 

Poleg tega so v prvem 
delu obravnavali in potrdili 
predlog odloka o zaključ-
nem računu proračuna ob-
čine za leto 1972 ter več za-
ključnih računov skladov 
občine za lansko leto in f i -
nančnih načrtov za letos. 

Sprejeli so tudi odlok, po 
katerem se zaradi ugodne-
ga razvi janja prometnega 
davka, zmanjša prispevek 
delovnih organizacij za f i -
nanciranje vzgoje in iz-
obraževanja za 0,5 odstotka 
(od 3,7 na 3,2 °/o). 

Ta strošek bo odslej kr i la 
občinska skupščina s- spre-
membo razmer ja sredstev, 
ki so se stekala v proračun 
oziroma v TIS. Temel jna i-
zobraževalna skupnost bo 
odslej namesto dosedanjih 
13,4 odstotkov vseh zbranih 
sredstev iz prometnega 
davka dobivala 53,1 odsto-
tka denar ja , na proračun pa 
bo odpadlo 46,9 odstotka ta -
ko zbranega denar ja , pre j 
83 odstotka. 

Med pomembnimi sklepi, 
ki so jih potrdili na skup-
ščini je tudi odlok, s kate-
rim se bodo s 1. julijem sta-
narine v naši občini povi-
šale za 11,5 odstotka. Takš-
na višina stanarin za druž-
bena stanovanja je bila do-
ločena že leta 1970, vendar 
se zaradi zamrznitev ni 
mogla uveljaviti. To razliko 
so do sedaj dobivala stano-
vanjska podjetja v obliki 
subvencij od občine. 

da so težave nastale zaradi 
nekaterih sistemsko nereše-
nih vprašanj , ki bi jih mo-
rala republika bolj kom-
pleksno reševati. Kaj t i ti 
problemi so takšne narave, 
da presegajo okvir teh de-
lovnih organizacij in obči-
ne. Sem je vsekakor t reba 
šteti neustrezno ceno elek-
trične energije in premoga. 
To ima za posledico, da pri-
m a n j k u j e rudar jev, poleg 
tega pa rudnik ne more iz-
vaja t i modernizacije proiz-
vodnje. Odborniki so se od-
ločno zavzeli, da je t reba še 
pred pričetkom graditve 
elektrarne Šoštanj IV. v 
celoti rešiti sedanje proble-
me v elektrarni in rudniku, 
sa j se v nasprotnem prime-
ru lahko zgodi, da za obra-
tovanje novih energetskih 
zmogljivosti ne bo na voljo 
premoga. 

VELIK RAZVOJ — 
SKOPA 
PRORAČUNSKA 
SREDSTVA 

• IZBOLJŠATI 
POSLOVANJE 

V zvezi z uresničevanjem 
družbenogospodarskih na-
log družbenega načrta ob-
čine za letos, so med dru-
gim poudarili, da so tudi v 
naši občini gospodarska gi-
ban ja pod vplivom proble-
mov, ki izhaja jo že iz prejš-
nj ih let. To so inflaci jske 
težnje, nelikvidnost, nerav-
novesje na trgu in podobni. 
Seveda na gospodarjenje 
vplivajo še stabilizacijski 
ukrepi. Zaradi tega je bilo 
slišati, da bo t reba vse sile 
vložiti V uresničevanje na-
log družbenega načrta, da 
ne bi že konec letošnjega 
leta ogrozili izpolnjevanja 
srednjeročnega načrta raz-
voja občine do leta 1980. 
Vsled tega bodo morale or-
ganizacije združenega dela 
resnično vse napore usme-
riti v izboljšanje rezultatov 
poslovanja, oziroma v hi-
trejše naraščanje dohodka. 

Zelo podrobno so sprego-
vorili tudi o težavah, v ka-
terih sta se znašla rudnik 
lignita in šoštanjska elek-
trarna. Pri tem so menili, 

Še posebej pa so poudari-
li, da bo moral investitor 
(republika) zagotoviti tudi 
potrebna sredstva za zgra-
ditev s tanovanj in drugih 
objektov. Kaj t i brez ustrez-
nih s tanovanj in pogojev za 
izobraževanje in vzgoje 
otrok ter socialne in zdrav-
stvene zaščite delavcev, ni 
mogoča nobena proizvod-
nja . Sklenili so, da bodo o 
tem seznanili republiški 
centralni komite ZK in 
predsedstva RK SZDL. 

Živahna razprava se je 
razvila tudi ob sedanjem 
sistemu f inanci ranja prora-
čunske potrošnje. Potroš-
n ja občinskih proračunov in 
proračunov samoupravnih 
interesnih skupnosti je 
namreč že neka j let ome-
jena. V letošnjem letu je 
bilo dovoljeno povečati do-
hodke občinskega proraču-
na za 9 odstotkov, dohodke 
proračuna TIS pa za 12,5 
odstotkov nad ravni jo reali-
ziranih izdatkov v letu 
1972. Ker pa je družbeno-
ekonomski razvoj velenj-
ske občine zelo velik, sko-
pa proračunska sredstva ni-
so dovolj za pokrivanje 
na jnu jne j š ih potreb. Ne-
usklajenost proračunske 
potrošnje z njeno gospo-
darsko močjo in doseženo 
stopnjo razvitosti povzroča 
občinski skupščini velike 
težave. Ce pr imer jamo po-
datke o narodnem dohodku 
in proračunski potrošnji na 
prebivalca velenjske obči-
ne z nekaterimi drugimi, 
dobimo naslednje ugotovit-
ve. Po potrošnji na prebi-
valca je velenjska občina 
izenačena z na jbol j razviti-
mi občinami v Sloveniji, 
kot sta denimo Ljutomer in 
Ormož. Šent jur in Murska 
Sobota pa celo izkazujeta 
višjo potrošnjo iz občinske-
ga proračuna kot velenjska 
občina. Glede narodnega 
dohodka na prebivalca pa 
je občina Velenje med ti-
stimi, k j e r je le-ta najvišj i . 
Iz tega lahko upravičeno 
sklenemo, da je sedanji si-
stem f inanci ranja prora-
čunske potrošnje nespre-
jemljiv. Zato se upravičeno 
postavlja vprašanje , zakaj 
se dosežena s topnja gospo-
darskega razvoja tako sla-
bo odseva v sredstvih, ki o-
stanejo v občini, čeprav u-
s tvar ja tudi možnosti za ce-
loten družbeni razvoj. 

Pod drugo važno točko 
dnevnega reda so odborni-
ki razpravljali o urbani-
stičnem in srednjeročnem 
načrtu družbenogospodar-
skega razvoja do leta 1980. 

Predvideno je, da bo realni 
družbeni proizvod naraščal 
po povprečni letnli stopnji 
14 odstotkov. Ce se bodo 
napovedi uresničile, bo ob-
čina do leta 1980 dosegla 
stopnjo gospodarske razvi-
tosti, ki jo imajo sedaj raz-
vite evropske države. V ob-
dobju 1964—1972 je realni 
družbeni proizvod rastel po 
stopnji 14,6 odstotka. Od-
ločilno vlogo pri povečeva-
nju družbenega proizvoda 
bo še nadalje imel razvoj 
industrije in rudarstva, pri-
marni sektor (kmetijstvo) 
se bo zmanjševal, postopno 
pa se bo povečevala udelež-
ba tercialnega sektorja (tr-
govina, gostinstvo in stano-
vanjsko komunalna dejav-
nost). V naslednjih osmih 
letih bo v velenjski občini 
treba veliko pozornosti po-
svetiti kadrom. Zaradi vse 
večjega pomanjkanja de-
lovne sile bo moralo postati 
racionalno zaposlovanje e-
na poglavitnih smeri raz-
vojne politike v prihodnje. 
Zato se bo morala industri-
ja preusmeriti na večjo o-
premljenost delovnih mest, 
modernizacijo proizvodnje 
tehnologije, avtomatizacijo 
proizvodnih postopkov in s 
tem na hitrejše povečeva-
nje dohodka na zaposlene-
ga. Danes je namreč še vse 
preveč primerov, cla delov-
ne organizacije povečujejo 
proizvodnjo z zaposlova-
njem več delavcev. 

• DO LETA 1980 
POSTATI 
GOSPODARSKO 
RAZVITA OBČINA 

S P R E H O D PO S O S E D N J I DOLINI 
Res je lepa. Naj bo deževno, sončno ali megleno, mozir-
ska dolina je vedno lepa. Tako se je tudi tega jutra po-
kazala v vsej svoji lepoti, katero je še poudarjalo sonce, 
ki je lebdelo visoko nad njo. 

Ob koncu pa n a j povza-
memo še neka j misli o vse-
splošnem razvoju iz uvod-
nega poročila podpredsed-
nika skupščine občine Av-
gusta Jer iha o vsesplošnem 
razvoju do leta 1980. Po 
njegovem mnen ju bi mora-
le biti v_ naslednjih osmih 
letih v Šaleški dolini štiri 
vodilne panoge; energetika, 
kovinsko predelovalna, 
gradbena in grafična indu-
strija. Poleg vrste manjš ih 
panog pa bi bilo t reba čim 
bolje razviti terciarni sek-
tor. V zvezi s tem je pou-
daril, da razen redkih iz-
jem, podje t ja n imajo izde-
lanih resnejših programov. 
To kaže na skoraj popolno 
pasivnost glede investicij v 
nove naložbe, nastali bodo 
visoki stroški vlaganj, ker 
pa ne bodo programi dovolj 
proučeni, bodo kasneje na-
stali tudi visoki materialni 
stroški proizvodnje. Vse to 
pa bo praktično onemogo-
čilo vpogled vseh delovnih 
l judi v dogajanja . Dejal je 
tudi, da se v prihodnje 
predvideva hi trejša rast 
družbenega standarda. Se-
veda se bodo morali o tem 
izreči vsi občani. Znižati bo 
t reba tudi razpone med 
najvišj imi in najnižj imi o-
sebnimi dohodki, tako da se 
bodo nižji OD hi t re je po-
večevali. Avgust Jer iha je 
tudi pristavil, da so zastav-
l jene naloge izredno težke 
in bo potrebno kar največ-
je sodelovanje, če jih bomo 
hoteli uresničiti. »Ni-
nam ne bo ničesar poda-
ril.« Za reševanje vseh po-
treb družbenega s tandarda 
bo tudi v prihodnje nujno 
dogovar janje za zbiranje 
sredstev med delovnimi 
l judmi. Vse več skrbfi bo 
t reba posvetiti tudi dopol-
nilnemu šolanju, sa j bi po 
tej poti lahko dobili u-
strezne kadre, obenem pa 
bi odprle večje možnosti 
delavcem, ki niso imeli 
možnosti za šolanje. 

Pripeljali smo se po v i ju-
gasti cesti in naleteli na ta 
res lep prizor, ki se je po-
kazal našim očem. Visoke 
planote so nas obdajale, ko 
smo se peljali mimo polj in 
zelenih travnikov in vse-
povsod smo videli pr idne 
in marl j ive roke, ki so ne-
ut rudno delale. Žene so se 
sklanjale nad zelenimi grmi 
krompir ja , ki so že razprli 
svoje cvetove, možje so na-
lagali krmo in nj ihova znoj-
na telesa so se svetila v 
soncu. Otroci pa so se vese-
lo podili po pokošenih t rav-
nikih, od katerih je še ved-
no pr iha ja l dišeč duh po 
krmi. 

Vendar smo našo pot mo-
rali nadaljevati . Naprej po 
vijugasti cesti, mimo t rav-
nikov in n j iv ter pridnih 
rok. Odšli smo dalje, proti 
središču mozirske doline — 
Mozirju. In tudi tu nas je 
čakalo presenečenje. Staro 
mesto, ki se je vgnezdilo 
med te naše prelepe plani-
ne, je izredno lepo in čisto. 
Nikjer nobenih kupov em-
balaže pred trgovino, n ikjer 
papirčkov in drugih smeti 
po okolici. Vidi se, da je 
nj ihovo komunalno podjet-
je res vestno in skrbno. To-
da tudi to ne bi dosti poma-
galo, če takšni ne bi bih 
l jud je sami. Tembolj smo 
bih presenečeni nad čistočo 
zaradi tega, ker gre skozi 
Mozirje vsak dan veliko o-
biskovalcev, ki se napotijo 
potem naprej proti turistič-
nemu centru Golte. Mozirje 
je tipično staro mesto. Str-
n jeno na kupu in prazno 
ter tiho. Ta tihota se raz-
bi je samo ob prihodu avto-

busov, ko se iz n j ih vsuje-
jo starejši ali pa otroci, ki 
so namenjeni naprej . 

Toda l jud je v Mozirju ne 
skrbijo samo za čistočo svo-
jega mesta. Njihova skrb 
vel ja tudi drugim stvarem, 
ki jih tudi izpeljejo, če se 
zanje zavzamejo. Tako so 
sedaj v zadnjih dveh letih 
uredili vseh deset kul turnih 
domov po kra jevnih skup-
nostih, ki spadajo pod Mo-
zirje. Seveda tudi onega v 
občinskem središču. Denar 
za ureditev domov so do-
bili od kul turne skupnosti. 
Prav tako imajo zelo pogo-
sto gostovanja raznih sku-
pin. Tako je četrtega juni ja 
gostoval pri n j ih holandski 
pevski otroški zbor, ki je 
nastopil na celjskem festi-
valu. Imeli so tudi revijo 
moških pevskih zborov v 
občinskem merilu, prav ta-
ko pa velikokrat gostuje pri 
n j ih tudi akademski pevski 
zbor. Ta gostovanja prire-
jata zveza kul turno pro-
svetnih organizacij in pro-
svetno društvo. Poleg gosto-
van j pa ima prosvetno dru-
štvo na skrbi tudi razne 
proslave in druge priredi-
tve. Ko smo se pogovarjali 
z Rudijem Kuhar jem o teh 
stvareh, smo tudi izvedeli, 
da amatersko igralsko dru-
štvo ni preveč aktivno. 
Vsaj v zadnjem času ali 
bolje v zadnjih dveh letih, 
ne dela preveč dobro. Toda 
tudi za to so vzroki. Glavna 
vzroka sta vsekakor f inanč-
na sredstva in pa služba. 
Marsikateri član tega dru-
štva je namreč vozač in de-
la deljeno. Tako je vedno 
težava ah se bodo lahko do-

Sosednja mozirska občina je vedno lepa 

bili na va jah ali j im bo u-
spelo za to delo ukrasti do-
volj prostega časa. Vendar 
pa so kl jub tem problemom 
sklenili, da se bodo potru-
dili in spet začeli delati. Da 
bi društvo delalo v Mozirju 
redno, je res malo težko. 
Sa j mladi danes odhaja jo v 
druga središča na šolanje, 
tisti pa, ki ostanejo doma, 
so predvsem s kmetov — 
torej kmečka mladina. In 
le-ti poleti res n imajo časa, 
sa j je t reba delati na poljih 
in travnikih. Tako jim osta-
ne čas samo pozimi, t akra t 
pa se ne da nadoknaditi 
vse zamujeno. 

V Mozirju bodo meseca 
septembra otvorili občinsko 
knjižnico, ki bo v njihovem 
kul turnem domu. Tudi nj i -
hove kino predstave se vr-
stijo sedaj redno vsak teden 
in mislimo, da jim kultur-
nega živl jenja le ne pri-
m a n j k u j e z ozirom na raz-
na gostovanja in proslave 
ter prireditve, ki se vrstijo 
ob občinskih in drugih 
praznikih. Vsekakor pa so 
glavni problem njihovega 
prosvetnega društva, tako 
kot vsepovsod, f inančna 
sredstva. 

Tako smo v kratkem času 
hitro preleteli kul turno de-
javnost v Mozirju. Glede 
na to, da je to staro mesto, 
katerega obkrožajo krfietije 
in mladi l j ud je odha ja jo v 
druga mesta na šolanje, so 
še vedno mogoče bolj aktiv-
ni kot k j e drugje, k je r ima-
jo dovolj mladine, ki ostaja 
doma, pa vendar tega ne iz-
koristijo. 

Z lepimi vtisi, ki smo jih 
dobili že takrat , ko smo se 
mimo polj in travnikov pri-
peljali v Mozirje, smo le-
tega tudi zapustili. Marsi-
kdo pri nas še ne ve kako 
lepa je naša domovina. Da 
imamo čudovite planine, le-
pe kmet i je in mala stara 
mesta, k j e r se l jud je trudijo 
in delajo in nj ihove roke 
nikoli ne počivajo. Tu so se 
rodili, tu hočejo ostati in 
zato delajo, da bi živeli v 
lepem naravnem okolju. 
Tako lahko vsak tujec, ki 
se ustavi v Mozirju ali n je-
govi okolici, dobi občutek, 
da je prišel v lepo in čisto 
mesto in da je tam daleč, 
k je r se vidijo planine, še 
lepše. Takšnega občutka pa 
ne dobi v vseh mestih. Saj 
se v nekaterih kopičijo 
smeti in industrijski smrad, 
j im pač ne da čutiti, da so 
prišli v kraj , k je r bodo lah-
ko mirno preživeli svoj vi-
kend ali dopust in se potem 
spočiti vrnili domov. 

Velenjski delavci - prekaljeni bnrci 
Pred dnevi je v okviru 

rednih obrambnih pr iprav 
imela večja par t izanska e 
nota iz naše občine skup-
ne večdnevne terenske va-
je v okolici Slovenske Bi 
strice. Na zakl jučni vaji so 
prisostvovali družbenopoli-
tični delavci in visoki voja-
ški funkc ionar j i z genera-
lom Cetinskem na čelu. 

S pomoč jo ter i torialnih 
enot in civilnega prebival-
s tva so »rdeči« preprečil i 
p rehod »plavim« preko re-
ke Dravinje in jih s skup-
nimi močmi na to v proti-
napadu razbili. Pri tem se 
je pokazala moč in vital-
nost našega obrambnega 
sistema, s a j se »plavi« ni 
n ik je r počutil varnega, 
med tem pa so »rdeči« do-
bivali s talne in formaci je 
o premikih in ukrepih »na-
sprotnika«. 

Res, mnogo lažje se je 
borit i , če čutiš, da jc s te-
bo j vse prebivalstvo, če 
veš, da ne boš ostal r an j en 

na bojišču, da ne boš lačen 
in da ti ne preti nevar-
nost izza vsakega grma. 
Učenci osnovne šole so 
spremenil i napise na kaži-
potih, na trgovinah, šolah, 
organizirali kur i r sko in ob-
veščevalno mrežo . . . Izdali 
so svoj časopis, ki je se-
znanja l prebivalstvo in 
»rdeče« s s t a n j e m na tere-
nu, ni pa man jka lo niti 
s t rani s h u m o r j e m . 

Kl jub naporn im va jam, 
dolgemu pohodu in prave-
mu par t i zanskemu življe-
n j u v taboru , so naši de-
lavci dokazali, da i m a j o 
visoko zavest in da se ne 
bo j i jo naporov, kada r je 
potrebno brani t i svojo zem-
ljo in svoj družbeni sistem. 
Kl jub ožuljenim nogam so 
hiteli po s t rmin i navzgor 
za naspro tn ikom, ne meneč 
se za dež, za težo orožja . . . 
In to na va jah! Vsi prisot-
ni so bili enotnega mnen ja, 
da je to res monol i tna eno-
ta, na ka te ro se lahko za-

nesemo ludi v naj tež j ih 
t renutkih . 

Po končani vaji je bil v 
vasi Loče miting vseh sode-
lujočih enot, k j e r so enote 
razvile svoje bo jne prapo-
re. Družbenopolitični delav-
ci in vojaške s tarešine so 
na to spregovorili o pome-
nu pr iprav za oborožen 
odpor in obudili spomine 
na slavno preteklost parti-
zanskih enot. Sledil je pe-
ster kul turn i program, ki 
ga je občinstvo navdušeno 
sprejelo. Ob zvokih parti-
zanske pesmi so enote 
s t r u m n o zapustile prizori-
šče, ki se ga bo prebival-
stvo še dolgo spominjalo. 

Vsem nam je bilo jasno: 
va je so uspele, naša ob-
r a m b n a sposobnost se je 
povečala, prevsem pa so 
l j u d j e še bol j prepričani o 
pravilnosti in uspešnosti 
našega obrambnega siste-
ma. 



Ravnatelj Lado Zakošek: »Ne obračajte se nazaj . . .« 

učitelj Emil Hartner, nato 
pa je pr iznanja za športno 
dejavnost v okviru šolskega 
športnega društva podelila 
Rozika Frankovič. Prizna-
n ja so podelili tudi trem 
mladim matematikom, ki so 
se na tekmovanjih zelo do-
bro odrezali. Zvone Britov-
šek je dosegel na občin-
skem tekmovanju drugo 
mesto, Milan Pogorelčnik 
je dosegel na občinskem 
tekmovanju prvo mesto, v 
šoli je dobil bronasto Vego-
vo priznanje in sodeloval je 
na republiškem tekmova-
nju. Najbol je pa se je odre-
zal Milan Arlič, ki je na 
šolskem dosegel bronasto, 
na občinskem srebrno in na 
republiškem tekmovanju 
zlato Vegovo priznanje. 

Po podelitvi pr iznanj in 
po pet ju otroškega zbora je 
vse osmošolce pozdravil 
ravnatel j Lado Zakošek. 
Pozdravil jih je prisrčno in 
jim izrekel v slovo mnogo 
lepih in iskrenih besed. In 
še v teh poslovilnih bese-
dah jih je želel napotiti na 
tisto — najbol j pravo in le-
po življenjsko pot: »Ne ob-
račaj te se nazaj ; globoko 
se zazrite v podobo svoje 

Občinski odbor ZZB 
NOV Slovenj Gradec in 
kra jevna organizaci ja 
ZB NOV Mislinja 

bosta za »DAN BORCA« 
4. ju l i ja 1973 ob 10. uri 
v Mislinji odkrila spo-
minski plošči borcema 

»POHORSKEGA 
BATALJONA« 

• ZDRAVKU CEBULAR-
JU-RADU in 

• ERNESTU PREVOL-
NIKU-MILOŠU 

V kul tu rnem sporedu 
bodo sodelovali pihalna 
godba iz Slovenj Grad-
ca, mladinski pevski 
zbor in rec i ta tor j i 
osnovne šole »RADO 
IRŠIC« iz Mislinja ter 
ekonomskega šolskega 
cent ra Slovenj Gradec. 
Mladino in občane Šale-
ške ter Mislinjske doline 
vabimo k številni ude-
ležbi! 

Slovo osmošolcev 
Tudi na osnovni šoli Mi-

ha Pintar-Toledo so imeli 
za osmošolce slovesno pro-
slavo ob zaključku letoš-
njega šolskega leta. Na jpre j 
jim je spregovoril n j ihov 

prihodnosti in dosegli jo 
boste, kakršno si želite, če 
boste s pridom dopolnjevali 
in plemenitih tisto dobro, 
kar nam ga je uspelo vam 
dati v osmih letih našega 

Starši na zaključni slovesnosti 

skupnega p r izadevan ja« 
Ravnatel j Zakošek pa je 
poudaril tudi nekaj , kar je 
lahko v ponos vsemu uči-
tel jskemu zboru in tudi 
vsem tistim, ki letos zapu-
ščajo svojo dobro »staro-« 
šolo. Prvič v zgodovini šo-
le se je zgodilo, da so učen-
ci naredili s sto odstotnim 
učnim uspehom. Čestitk so 
bili deležni tudi vsi osmo-
šolci, ki so razred končali s 
prav dobrim in odličnim u-
spehom. Prav dobrih je bilo 
24, odličnih 17. Imeli so tu-
di devet učencev, ki so vsa 
leta bili odličnjaki in so si 
poleg svojega lepega spri-

Dopisujte 

in 

sodelujte 

čevala zaslužili za novo pot 
v živl jenje tudi lepe knjiž-
ne nagrade. To so Metoda 
Lipnik, Zvone Britovšek, 
Milan Arlič, Alenka Hojan, 
Igor Pečovnik, Milan Pogo-
relčnik, Zdenko Kikec in 
Viktorija Medvešek, ki je 
dobila pr iznanje tudi za u-
spešno vodenje mladinske 
organizacije na šoli. 

Proslava, ki so ji priso-
stvovali tudi starši, se je 
zaključila. Vsi mladi, ki so 
letos zapustili osnovno šolo 
Miha Pintar-Toledo, imajo 
pred sabo svoje cilje in 
svoje želje, ki jih bodo 
skušali uresničiti. 

Žvižgovčeva 
najstarejša 

V Tolminu je bilo republiško tekmovanje pionirjev-zgo-
tlovinarjcv. Tekmovanje je bilo organizirano na temo 
»Le vkup, le vkup uboga gmajna« in posvečeno 100-ob-
letnici hrvaško-slovenskih kmečkih uporov in 270-oblet-
nici tominskega punta. To je bilo že četrto takšno sre-
čanje. 

Pionirj i z osnovne šole 
Miha Pintar-Toledo so mo-
rali s svojim učiteljem zgo-
dovine in zemljepisa Karl i -
jem Pogačem, ki vodi zgo-
dovinski krožek, podrobno 
predelati in poiskati mate-
rial, da so lahko spoznali in 
opisali zgodovino gradov v 
Šaleški dolini. Za to tekmo-
vanje, na katerem je sode-
lovalo 26 pionirskih ekip iz 
vse Slovenije, je bilo treba 
pripraviti elaborat in sli-
kovno gradivo. Mladi zgo-
dovinarj i z osnovne šole 
Miha Pintar-Toledo in uči-
tel j Karel Pogač, so zbira-
li gradivo od oktobra lani 
do aprila letos. To je bilo 
težavno delo, sploh še, ker 
imamo o takratnih časih v 
Šaleški dolini zelo malo pi-
sanega. 

Elaborat naših mladih 
zgodovinarjev je bil sestav-
l jen iz štirih delov. Prvi del 
je obsegal slovenskega kme-
ta v s rednjem veku, drugi 
gradove in gospoščino Ša-
leške doline, t ret j i stare 
kmet i je v okolici Velenja 
in četrti slikovno gradivo. 

Še več dela so imeli po-
tem pionirji pri izbiri na j -
starejše kmeti je . katere 
zgodovino so morali opisa-
ti. V ožji izbor je prišlo 
šest kmeti j . Od teh šestih 
pa so izbrali Zvižgovčevo 
kmetijo, pri kateri so ob i-
skanju n jene zgodovine pri-
šli nazaj do leta 1574. Pri 
tem so jim veliko pomagali 
tudi stari urbar j i , ki so jih 

dobili v župnijskem arhivu. 
Veliko pa so jim povedali 
tudi sedanji gospodarji na 
kmetiji , sa j je ta kmet i ja še 
sedaj last žvižgovčevega 
rodu, čeprav nosi drugo 
ime. 

Tako so mladi zgodovi-
narji, ki so jim pri zbira-
nju materiala pomagali tu-
di mladi člani likovnega, 
foto in literarnega krožka, 
končo imeli zbrano gradivo. 
Poslali so ga v Tolmin in 
čakali na rezultate. In tako 
je napočil dan, ko so zve-
deli, tla so zasedli prvo me-
sto in s tem osvojili za na-
grado priznanje in komplet 
Gubčeve knjižnice. 

Zakaj so podelili prvo 
mesto našim mladim zgo-
dovinarjem z osnovne šole 
Miha Pintar-Toledo, je ko-
misija podala takole obraz-
ložitev: »Naloga pionirske-
ga odreda osnovne šole Mi-
ha Pintar-Toledo Velenje je 
izdelana na podlagi origi-
nalnih virov pretežno sta-
rejšega izvora in na osnovi 
znanstvene metodologije. 
Obravnava širši okoliš kme-
tijskega gospostva in raz-
mere konkretizirane na pri-
meru ene kmeti je. Dodano 
je bogato slikovno gradivo 
in grafične priloge.« 

Po nagrado in priznanje 
so odšle pionirke zgodovin-
skega krožka Andre ja Bri-
tovšek, Mari ja Krničnik, ki 
je doma z Žvižgovčeve kme-
tije, Verica Pogačar in nji-
hov učitelj Karel Pogač. 

Z osvojitvijo prvega me-
sta na tem republiškem tek-
movanju v Tolminu, so na-
ši mladi zgodovinarji in u-
čitelj Karel Pogač dokaza-
li, da se je vredno potruditi 
in da njihov zgodovinski 
krožek res dela in se trudi. 

Mladi zgodovinarji se na žvižgovčevi kmetiji pogovarjajo 
s sedanjim lastnikom 

Učitelj KAREL POGAČ z učenkami pred tolminskim 
muzejem. Od leve so ANDREJA BRITOVŠEK MARIJA 
KRNICNIK (potomka na Žvižgovčevi kmetiji) in VERI-
CA POGACAR. 

Jfr1 

Stala sem pred lepo ure-
jenim stanovanjskim blo-
kom v Mozirju in premiš-
ljevala ali na j stopim sko-
zi vežna vrata, katerih 
temna odprtina me je va-
bila v hladen in mračen 

prostor. Name je sijalo vro-
če sonce in niti lahen ve-
trič ni motil te monotone 
vročine. Stopila sem v vežo 
in dal je po stopnicah ter se 
ustavila v prvem nadstrop-
ju. Na vratih je bila pri tr-
jena medeninasta ploščica z 
napisom Franc Vajd. »Aha, 
pa sem le prišla prav,« sem 
pomislila. Pozvonila sem, 
odprla so se vrata in stala 
sem v ma jhnem in ličnem 
prostoru. Povedala sem za-
k a j sem prišla in se opravi-
čila, ker sem jih motila rav-
no pri kosilu. 

»Nič zato, nič zato,« je 
dobrodušno dejal Franc 
Vajd. »Kosilo bo že poča-
kalo. Midva pa se lahko kar 
pogovoriva.« 

K a j hitro je bil tako 
vzpostavljen kontakt med 
nama in Franc Vajd mi je 
začel pripovedovati o svo-
jem življenju. Njegove mi-
sli so k l jub štiriinsedemde-
setim letom zbrane in jasne 

in ko govori, mimika nje-
govega obraza še poudar ja 
izrečene besede. 

»Rojen sem v Mozirju, 
torej sem pristen Mozirjan. 
Končal sem klasično gim-
nazijo, v kateri se je še uči-
la grščina in latinščina. Ko 
pa sem končal še pedagoški 
tečaj, sem potem od leta 

1921 do 1926 učil v Mozir-
ju.« 

Franc je pripovedoval te-
koče in besede so se izgub-
ljale v lepo urejeni dnevni 
sobi, vendar pa so ostale 
napisane pri meni v belež-
ki. Bila sem kar malo pre-
senečena, ker se letnic še 
tako dobro spominja, saj 
danes, v tem hitrem tempu 
življenja, mars ika j pozabi-
mo. Po navadi že tisto, kar 

se je zgodilo včeraj , seveda, 
če to ni poroka, ali pa kakš-
na druga taka stvar, ki ti 
potem greni celo življenje. 
No, medtem ko sem razmiš-
l jala o zagrenjenem življe-
n ju in o drugih stvareh, pa 
je moj sogovornik nemote-
no nadaljeval in njegov 

glas me je iz razmiš l janja 
tudi predramil. 

»Zatem sem odšel v Za-
greb, k je r sem končal višjo 
pedagoško šolo. Vrnil sem 
se v Mozirje in dokler je 
t ra ja la vojna, služboval na 
občini. Od leta 1946 napre j 
pa sem bil do leta 1962 rav-
natel j osnovne šole.« 

Gledala sem ga in šele 
zdaj tudi opazila, kako je 
Franc še vedno krepak za 

svoja leta, čeprav ima te-
žave s pripogibanjem. Kdo 
v teh letih pa jih ne bi i-
mel? Njegovi srebrni lasje 
so se iskrili na soncu, ki je 
poredno mežikalo skozi za-
vese in sončni žarki so po-
plesavali po sobi. Igrali so 
se, Franc pa je mirno sedel 
na svojem stolu in pripove-
doval: 

»Poleg tega, da sem bil 
ravnatel j , sem se ukvar ja l 
še z drugimi dejavnostmi. 
Pri športnem društvu sem 
delal že takrat , ko se je i-
menovalo še Sokol, pa tudi 
potem, ko je dobilo novo 
ime Partizan. Prav tako 
sem delal tudi pri prosvet-
nem društvu, RK, turistič-
nem društvu in bilo je kar 
dovolj dela.« 

Za svoje vestno delo je 
dobil v turističnem društ-
vu, k je r je bil predsednik 
dvanajs t let, bronasto, sre-
brno in zlato značko za ve-

stno in dolgoletno delo. Po-
leg tega pa tudi spomenico 
od zveze turističnih društev 
iz Beograda. Prav tako je 
dobil tudi plaketo pri Par-
tizanu kot eden njegovih 
najstarejš ih članov. 

Tako je Franc Vajd pri-
povedoval o svojem življe-
nju. Spominjal se je dogod-
kov in lepih trenutkov. Jaz 
pa ga v tem razmišljanju 
nisem prekinjala. Verja-
mem, da je tudi potem, ko 
sem že odšla in so se za ma-
no zaprla vrata, še vedno ti-
ho sedel in misli so se mu 
vračale nazaj. 

N A Š 
Z N A N E C 



Začetne težave odpravljene 
V Selu na prostoru mc<l cesto Velenje—Mislinja In reko 
Pako je zrastla nova hala industrije gradbenih elemen-
tov. ki pa se je že od vsega začetka ubadala s težavami. 
Občinska skupščina Velenje je novembra 1971 sprejela 
sklep o ustanovitvi podjetja za izdelavo cementne strešne 
opeke. 

Vse od leta 1970 pa do 
konca 1971. ko je bil ime-
novan direktor podje t ja v 
ustanavl janju , je delo po-
tekalo na prostovoljni bazi 
nekaterih posameznikov, 
brezkakršnihkoli sredstev, 
pa tudi svojih prostorov ni-
so imeli. Ko so si zagotovili 
potrebna sredstva in konč-
no dobili ustrezno lokacijo, 
je juni ja lani Vegrad začel 
gradnjo. Gradbena dela so 
bila v glavnem končana 
septembra lani. 

Opremo je podje t je uvo-
zilo iz Italije. Firma Tiger 
pa se ni držala rokov. Ker 
pa so na delu opreme od-
krili pomanjkljivosti , so jo 
vrnili dobavitelju firmi Ti-
ger iz Verone. Popravl jeno 
in zamenjano opremo so 
dobili nazaj ter jo name-
stili do novembra lani, ko 
so začeli poskusno proiz-
vodnjo. Med delom so ugo-
tovili razne pomanjkl j ivo-

sti, ki še do danes niso od-
pravljene. Proizvodnja je 
bila sprva slaba. Vendar ne 
po kakovosti, ampak po ko-
ličini. To pa je razumljivo, 
saj so se delavci šele priu-
čevali. Zda j proizvajajo z 
dvotret j insko zmogljivostjo. 
Ko pa bodo delavci dovolj 
usposobljeni ter odpravili 
pomanjklj ivost i naprav, bo-
do dosegli predvidene 
zmogljivosti. 

'Drugi problem, s kater im 
se soočajo v IGE je prob-
lem kadrov. Trenutno je v 
podjet ju zaposlenih 33 de-
lavcev, od tega dva z višjo, 
t r i je s srednjo, eden z niž-
jo strokovno izobrazbo in 
dva kvalificirana delavca 
ter t r i je z visoko kvalif ika-
cijo. Ostali so priučeni de-
lavci. Pod je t j e bi potrebo-
valo n a j m a n j še 15 priuče-
nih delavcev. 

Po dvemesečni prekinitvi 
proizvodnje v letošnji zimi, 

je marca letos proizvodnja 
znova stekla, k l jub temu, 
da še vedno n imajo dovolj 
usposobljenih delavcev, da 
delajo brez obratnih sred-
stev itd. Lani so izdelali o-
krog 636 tisoč cementnih 
strešnikov. Za letos pa 
predvidevajo, da bo celotni 
dohodek znašal 29.951,600 
dinarjev. 

Svoje nadal jne možnosti 
razvoja vidi podje t je v pre-
hodu iz klasično razmero-
ma drage gradbene dejav-
nosti na avtomatizirano 
proizvodnjo z m a n j zapo-
slenimi delavci. Sedanji 
razvojni program predvide-
va izdelavo cementnih 
stropnikov vseh oblik in 
vrst, barvni kremenčev 
granulat za strešnike, pe-
nobeton — termo in zvoč-
na izolacija, omete, talne 
obloge in ostali pribor. 

Na zadnji seji občinske 
skupščine so razrešili dolž-
nosti sedanjega direktorja 
podje t ja IGE v ustanavl ja-
n j u Rudija Bizjaka in za 
novega v. d. d i rektor ja ime-
novali Ivana Krašovca. Po-
leg tega so podaljšali rok 
us tanavl jan ja podjet ja . 

V Mozirju dogovor 
o inšpekcijskih službah 
V Mozirju je bil pred kratkim na pobudo sveta za sploš-
ne in notranje zadeve ter skupščine občine skupni sesta-
nek predstavnikov organov pregona, inšpekcijskih orga-
nov, delovnih in družbenopolitičnih organizacij mozirske 
občine. Sestanek so sklicali z namenom, da bi še bolj 
okrepili samozaščito ter pritegnili k preprečevanju in 
odpravljanju družbeno škodljivih pojavov tudi druge de-
javnike v občini. 

Po kratkih uvodnih poro-
čilih, v katerih so predstav-
niki pregona organov in ob-
činskih inšpekcijskih služb 
prikazali probleme in polo-
žaj na njihovih delovnih 
področjih, so sprejeli vrsto 
pomembnih sklepov. 

Zavzeli so se. da je treba 
čimprej sprejeti družbeni 
dogovor o inšpekcijskih 
službah. V organizacijah 
združenega dela mora jo s 
skupnimi močmi samo-
upravnih organov, vodstev 
organizacij združenega de-
la, družbenopolitičnih orga-
nizacij in inšpekcijskih 

služb zagotavljati takšno o-
zračje, ki bo pripomoglo k 
odpravl janju prisotnih 
problemov v občini. Pose-
ben poudarek je t reba da-
jati preventivnemu delu in 
vplivati na občane, da bodo 
bolj cenili družbeno premo-
ženje. Zaradi pomembnosti 
dejavnosti inšpekcijskih 
služb so se zavzeli, da 
skupščina občine vključi v 
svoj reclni sistem dela poro-
čila inšpektorjev na sejah. 
Zaradi pereče problematike 
na področju črne trgovine z 
lesom mora gozdarski in-
špektor opraviti ponoven 

razgovor s predstavniki go-
zdarstva in lesne industr i je 
Nazarje, da bi čimprej od-
pravili vzroke, ki takšno 
s tanje dovoljujejo. Pospe-
šiti bo t reba delo komisije 
za ugotavl janje izvora pre-
moženja. Z največjo odgo-
vornostjo bodo začeli od-
pravljat i škodljive pojave, 
ki se v različnih oblikah 
kažejo na nekaterih pod-
ročjih. K uspešnosti delo-
van ja na tem področju mo-
ra v precejšnji meri prispe-
vati tudi uva jan je in orga-
niziranje delavskega nad-
zora v organizacijah zdru-
ženega dela. V enem izmed 
sklepov so tudi izrekli po-
trebo po ustanovitvi komu-
nalnega podjet ja , ki bi s 
svojo dejavnost jo prav go-
tovo veliko pripomoglo k 
odpravl janju nekaterih 
problemov s področja var-
stva okolja, onesnaženja 
zraka in vode. 

V organizacijah združene-
ga dela, ki se ukva r j a jo z 
gostinstvom, bodo morali 
č imprej začeti uresničevati 
stališča sveta za splošne in 
not ranje zadeve in skup-
ščinskih stališč, ki zadevajo 
odpiralne čase, točenje al-
koholnih pijač vinjenim o-
sebam in drugo. 

Nove odkupne 

Centralni svet kmetov lastnikov gozdov je med drugim 
razpravljal tudi o predlogu novih cen za gozdne asorti-
mente, ki ga je pripravil poslovni odbor. 

hotel 

Gostinsko podjetje 
P A K A Velenje 
obvešča in priporoča 

— V jul i ju nov barski spored v baru hotela PAKA 

— V Jul i ju igra v baru hotela PAKA 
i kvartet 2 + 2 iz Cakovca 

j — Nočni bar je odprt vsak dan od 22. do 3. ure zju-
traj . Bar je zaprt ob ponedeljkih 

— Kegljišče v hotelu PAKA obratuje vsak dan 
od 10. do 3. ure 

— V restavraciji JEZERO igra kvartet »Impresija« 

iz Maribora. Poje Čarli. — Glasbe ni ob torkih 

: — Mini golf ob velenjskem jezeru za vas, vašo dru-
žino in vaše pri jatel je . 

ZA ODDIH IN VAŠO REKREACIJO KORISTITE 
USLUGE GOSTINSKEGA PODJETJA PAKA VE-
LENJE. 

Problem odkupnih cen se 
kot rdeča nit vleče skozi 
razpravo samoupravnih or-
ganov kmetov lastnikov go-
zdov, tako pri nas, kot na 
ostalih območjih, odkar ti 
organi obstojajo. 

Da bi se to s tan je enotno 
rešilo, je Gozdarsko zdru-
ženje SRS izdelalo osnutek 
samoupravnega sporazuma, 
ki določa odkupne cene le-
sa za vso Slovenijo. Spora-
zum so podpisala vsa gozd-
na gospodarstva, rudniki in 
papirna industr i ja naše re-
publike. Sporazum pa ni 
stopil v veljavo, ker ga niso 
podpisala lesno-predeloval-

na podjet ja . Ta odklanja jo 
podpis sporazuma zaradi 
zamenjanih cen svojim iz-
delkom na nivoju cen leta 
1970. Ker je v našem pri-
meru združeno gozdarstvo 
in lesna industr i ja pod isto 
streho, smo lahko pristopi-
li k uvel javl jan ju novih 
cen, ne glede na to, da spo-
razum še ni v veljavi. 

Odobrene cene so enake 
cenam po predlogu spora-
zuma. Zaradi boljšega pre-
gleda pr ikazujemo za neka-
tere, navažnejše sortimen-
te, stare in nove cene. Te ce-
ne vel ja jo od I. 1. 1973 da-
lje. 

Cent din/m5 

Sortiment 
Stara Nova Razlika 
cena cena din 

Hlodovina igl. I. k. 380 450 70 
Hlodovina igl. II. k. 310 410 100 
Hlodovina igl. III. k. 240 350 110 
Drogovi za vode (napeljave) 
do 7,5 m — 380 — 

8—10 m — 430 — 

11 m — 480 — 

Gradbeni les 5 m — 340 — 

6,7 in več m — 360 — 

Celulozni les 
(nerazrezan) 240 290 50 
Jamski les 240 261 21 

Kot je iz gornje tabele 
razvidno, vsebuje novi ce-
nik tudi nove sortimente, 
ki jih GLIN-NAZARJE do-
slej ni prevzemal: 
— Drogovi PTT, DES itd. v 

skladu z JUS, 
— Drobni gradbeni les se 

smatra tisti celulozni 
les, ki je polnolesen, 
zdrav, raven in soraz-
merno gladek, daljši od 
4 m. 

Seveda so v nakazani ta-
beli vsebovane cene, ki jih 
podje t je plača, torej tako-
imenovane bruto cene. Od 
gornje cene je treba odbiti 
biološko amortizacijo, u-
pravno režijo in stroške 
prevoza ter nakladanja . Ko 
smo odbili te stroške dobi-
mo čisto ali neto ceno. 

Neka j besed za lažje ra -
zumevanje odbitnih po-
stavk : 

Biološka amort izaci ja za 
leto 1973 znaša 40,00 din/m1 

in se sestoji iz 2 delov: 
— obvezni del, ki predstav-

l ja 7,5 % vrednosti po-
vprečne prodajne cene 
lesa za p re j šn je leto. U-
porabiti se sme izključ-
no v reprodukcijske na-
mene, to je za gojenje, 
u re j an je in varstvo go-
zdov. Letos predstavlja 
obvezni del BA 20,90 
din/m3; 

— neobvezni del BA pa 
predstavlja razliko od 
obveznega dela do 40,00 
din, kar predstavl ja v I 
našem primeru 19,10 
din/ms. t 

Obvezni del BA je torej 
določen s predpisom repub-
like, medtem ko neobvezni 
del določi Centralni svet 
KLG. 

Trošenje obveznega dela 
je določeno z zakonom, 
medtem ko o sredstvih ne-
obveznega dela odloča CS 
KLG z investicijskim pla-
nom gradnje gozdnih ko-
munikaci j za vsako leto po-
sebej. 

Za tekoče leto znaša pred-
račun obveznega dela BA 

1,588.400,00 din, neobvezni 
pa 1,432.500,00 din. 

Pr ipominjamo, da je po 
obstoječih predpisih in po 
sklepu CS KLG treba pla-
čati BA tudi od lesa, ki je 
bil lastniku gozda dodeljen 
za lastno porabo. Po sa-
mem zakonu je oproščen 
plačila BA samo tisti les, 
ki je bil neposredno upo-
rabljen za sanacijo elemen-
tarnih nezgod. 

Upravna režija v višini 
53,00 din/m3 predstavlja 
strošek javne gozdarske 
službe, strošek, ki nas ta ja v 
zvezi z gospodarjenjem z 
gozdovi v zasebnem sektor-
ju, strošek kmečke samo-
uprave in strošek vzdrževa-
n ja cest v zasebnem sektor-
ju gozdarstva. Strošek reži-
je je že 4 leta enak in nas 
postavlja v slovenskem 
merilu v spodnji del lestvi-
ce. 

Na osnovi sklepa CS 
KLG upravne režije ne pla-
čajo tisti gozdni posestniki, 
ki imajo status kmeta, od 
tiste količine lesa, ki jim je 
bila odobrena za lastno po-
rabo. Ostale kategorije go-
zdnih posestnikov plačajo 
od lesa, odobrenega za last-
no porabo 25,00 din/ms u-
pravne režije. 

Stroški nakladanja se za 
leto 1973 v povprečju dvig-
nejo za 2,00 din/ms, prevo-
za pa za 5,00 din/ms. Ti 
stroški nastopajo kot odbit-
na postavka pri obračunu v 
primerih, ko se gozdni po-
sestniki poslužijo za dosta-
vo lesa na žago transport-
nih uslug podjet ja . Tudi s 
stroški prevoza in naklada-
n ja smo nekje v sredini 
slovenske lestvice. 

Nove cene vel ja jo tudi 
za macesen in plemenite li-
stavce (bukev, javor, jesen), 
vendar jih zaradi omenje-
nega prostora nismo na-
vedli. 

Omeniti moramo še to, da 
bodo vsi tisti gozdni po-
sestniki, ki bodo oddali 
vso blagovno proizvodnjo 
lesa podjet ju , kot stimu-
lans, pri obračunu prejeli 
še po 10,00 din/ms za vso 
hlodovino (ne pa tudi za 
drogove in ostale sortimen-
te). 

Vzooredno s cenami 
gozdnih sortimentov so se 
dvignile tudi cene lesu 
sadnega drevja (oreh, češ-
nja, hruška) ter ostalih li-
stavcev (lipa, jelša, topola 
itd.). 

Podje t je po ugodnih ce-
nah odkupuje tudi surovino 
za tovarno ivernih plošč. V 
tem pr imeru gre za meter-
ske cepanice ali oblice li-
stavcev in iglavcev. Cena 
za t rde listavce je 160,00 
din in za iglavce 180,00 din 
za prostorninski meter 
f ranko skladišče Nazarje. 

Za vsa pojasnila v zvezi 
s prodajo in cenami lesa se 
lastniki gozdov obračajte 
na območne obrate in te-
renske gozdarje, ki vam 
bodo v vseh primerih radi 
svetovali. 

Namen teh vrstic ni bil 
razvozljati in v celoti ob-
delati vso problematiko v 
zvezi z odkupom lesa, am-
pak vzpodbuditi gozdne po-
sestnike, da razmišljajo, 
kako s pravilnim ravna-
n jem in pravočasno oddajo 
lesa, zanj iztržiti čimveč. 

Matevž Požarnik 

SPLOŠNO GRADBENO 
PODJETJE VEGRAD 
razpisuje prosto delovno mesto 

S K L A D I Š Č N I K A 
Z A Z U N A N J I 
S E K T O R 
- področje Zagreb 

Pogoji za zasedbo delovnega mesta so naslednji : 
Kandidat mora imeti trgovsko šolo z neka j let 
prakse, lastni avtomobil in šoferski izpit. 
OD se izplačuje po obstoječem pravilniku. Za 
delo na terenu je predviden dodatek v višini 
500 din mesečno. 

Objava prostega delovnega mesta je odprta 15 
dni po izidu razpisa. Prošnje pošljite na naslov 
SGP »Vegrad« Velenje, šaleška 19 (Kadrovska 
služba). Informacije lahko dobite na upravi pod-
je t ja ali na telefon 85-040. 



v petek 
P E R S P E K T I V A -

G R A D B E N A I N D U S T R I J A 
SGP Vegrad Velenje je v zadnjih letih doseglo takšen 
razvoj, da je sposobno konkurirati drugim gradbenim 
podjetjem v Sloveniji in Jugoslaviji tako po obsegu 
poslovanja in rezultatih, kot po kakovosti opravljenih 
del. 

Odločili smo se, da obi-
ščemo ta jn ika kul turne 
skupnost i v Slovenj Grad-
cu in mu zastavimo neka j 
vprašan j s področ ja njego-
vega dela in o delu ter na-
logah kul turne skupnost i v 
Slovenj Gradcu. Niko Ko-
lar, ki opravl ja nalogo taj-
nika, je bil tudi urednik 
s lovenjgraške revije Odse-
vi. V njegovi pisarni smo 
se spustil i v pogovor. 

Takole je odgovar ja l na 
naša radovedna vprašan ja . 

N č : Kakšno je vaše delo 
in katere naloge oprav l ja te 
kot ta jnik kul turne skup-
nosti? 

• N. Kolar: Področje kul-
ture je never je tno razsež-
no in raznovrstno. Še po-
sebej, če se osredotočimo 
na kul turno-prosvetne de-
javnosti , ki so n a j b o l j ne-
posredna vez med tvorci 
in potrošniki kul turn ih do-
brin. 

Kot t a jn ik kul turne skup-
nosti m o r a m voditi in o-
pravl ja t i vse upravno ad-
minis t ra t ivne posle krajev-
ne skupnost i in zveze kul-
lurno-prosvetnih organiza-
cij . Poleg tega m o r a m pred-
stavl jat i ku l tu rno skupnos t 
in ŽKPO navzven, to se 
pravi, povezovati vse part-
nerske in u radne odnose 
med kul turno skupnos t jo 
in ZKPO Slovenije, sodelo-
vati s Skupščino občine 
Slovenj Gradec, se soočati 
in reševati ak tualno kul-
turno problemat iko med 
sosednj imi temel jn imi kul-
turnimi skupnos tmi in ne 
nazadnje , vkl jučevati se v 
kul turni u t r ip preko kra-
jevnih skupnost i v občini. 
Drugi del moj ih nalog se 
nanaša na sam p rog ram 
dela kul turne skupnost i in 
ZKPO. Zato menim, da je 
m o j a os redn ja dolžnost na-
rediti analizo s t an j a na 
ku l tu rnem področ ju v ob-
čini Slovenj Gradec, da bi 
naposled lahko formuli ra l i 
s rednje ročni perspekt ivni 
plan, ki bi se po e tapah u-
resničeval. V m o j e m delu 
je tudi ena osnovnih na-
log neposreden stik s po-
budniki in nosilci kultur-
nih akcij , ki so obenem 
tudi podrošniki sredstev za 
kul turne namene. Poleg 
teh na jb is tvenejš ih nalog 
pa je še vrsta manjš ih , ki 
so vključene pri delu na 
ku l t u rnem področju . 

N č : Pri vas ste se, tako 
kot že tudi drugod v Slo-
veniji, odločili, da bi v kul-
turni skupnost i delal pro-
fesionalec. Odgovorite nam 
prosim na vprašanje , kda j 
in zaka j se je ku l tu rna 
skupnost v Slovenj Gradcu 
odločila za profesionalno 
zasedbo tega delovnega 
mes ta in ka j je s t em pri-
dobila? 

• N. Kolar: Že več kra-
jevnih skupnost i v Slove-
niji je spoznalo, da je kul-
turna skupnost kot samo-
upravna enota pot rebna 
vse večje organiziranosti 
zaradi r azmaha kul ture . 
Kul turna skupnost potre-
bu je ljudi, ki bi n a j imeli 
poseben posluh do kul ture 
in posebe j do obravnava-
nja kul turnih inst i tuci j v 
perspektivi občine in ki bi 
neposredno uravnaval i kul-
turno dejavnost preko zve-
ze kulturno-prosvetnih or-
ganizacij. Za takšno delo je 
bilo premalo l judi in tudi 

seda j j ih še ni dovolj . Prav 
zaradi p o m a n j k a n j a to 
službo n ismo p re j ustano-
vili. 

V Slovenj Gradcu smo se 
za profesionalno zasedbo 
delovnega mes ta t a jn ika 
odločili že v začetku leta 
1973, delati pa je začel s 
1. j un i j em. To je s t rokovna 
profes ionalna služba, ki je 
izvrševalec vseh zamisli iz-
vršnega odbora in skup-
ščine, nosilec pa je seveda 
ta jn ik . 

NČ: S ka ter imi problemi 
se vaša ku l tu rna skupnos t 
s reču je in kater i od teh so 
na jbo l j pereči? 

• N. Kolar: Res je, pro-
blemi so v kulturno-pro-
svetni dejavnost i bili in še 
obs ta j a jo . Če se spomnim 
nekoliko nazaj , m o r a m po-
vedati, da je ku l tu rna skup-
nost prevzela v občini Slo-
venj Gradec doka j kritič-
no s tanje . Kul turne insti-
tucije, ki so bile razmero-
m a močno razvite in tudi 
kadrovsko okrepl jene, so 
poslovale s p rece jšn j imi , 
tekočimi, odpr t imi obvez-
nostmi , v k o m a j zadovolji-
vih pros torsk ih pogojih de-
la in zadovoljevale potroš-
nike kul turn ih dobrin, vsa-
ka po svoje, neorganizira-
no in prevečkra t pomanjk-
ljivo. Nadal je , ZKPO v Slo-
venj Gardcu je popolnoma 
mirovala in prepuščala ne-
ka te ra druš tva in skupine 
l judi, da so povsem samo-
s to jno delovali, bili mini-
malno sofinancirani in ka-
drovsko zelo, zelo šibki. 

Seveda je takšno s t an j e 
takoj angažiralo ku l tu rno 
skupnost , da je n a j p r e j oži-
vila kul turno-prosvetno de-
javnost , jo ponovno posta-
vila v okvir organizirano-
sti, da se je lotila reševa-
n j a sanaci je kul turn ih in-
st i tuci j in zavzela v svojem 
k ra tkem obdob ju dveh let 
vrs to akci j za premost i tev 
iz tega tako rekoč, kritič-
nega s t an ja . 

No, pa vendarle, bom na-
nizal neka j na jbo l j perečih 
problemov, s kater imi se 
ku l tu rna skupnos t in ZKPO 
soočata. Gostovanja tu j ih 
gledališč, koncertov in o-
stalih kul turn ih manifesta-
cij so absolutno nezadovo-
ljiva, za tako močno obči-
no, kot je s lovenjgraška. 
Problem je predvsem v fi-
nanc i r an ju takšnih gosto-
vanj , poleg tega pa še ni-
m a m o v Slovenj Gradcu 
pros torskih možnosti ozi-
roma n imamo niti kultur-
nega doma, ki bi gostova-
n j a prenesel . Dograditev 
Umetnos tnega pavil jona, ki 
v t akšnem nedogra jenem 
s t a n j u ne služi v polni me-
ri svojemu namenu, z od-
l a šan jem dogradi tve pa se 
bo tudi s t roški dogradi tve 
skora j za 100% povečali. 
Mestno KPD še ne deluje, 
s tem pa še vedno v sa-
m e m mestu ni pravega kul-
turnega utr ipa, kar pa sa-
m o škodi ZKPO, ki bo mo-
rala posveti t i t emu vpraša-
n j u os redn jo pozornost . 
Menim, da bo mat ična 
knjižnica mora la n u j n o do-
biti svojo bralnico in s tem 
še bol j popestr i la pr is top 
knjigi, osnovnemu viru iz-
obraževanja . Kadrovan je v 
posameznih službah v kul-
turnih ins t i tuc i jah bo nuj-
no, ker opažamo, da insti-
Lucije sko ra jda s tagnira jo . 

N č : In za konec n a j vas 
vprašamo, k a j za j ema pro-
gram ku l tu rne skupnost i v 
letu 1973? 

• N. Kolar: Kul tu rna 
skupnos t je na začetku le-

NIKO KOLAR, tajnik kul-
turne skupnosti Slovenj 

Gradec 

ta sestavila svoj p rog ram 
dela, ki obsega predvsem 
sanaci jo ku l turn ih institu-
cij, ku l tu rna skupnos t bo 
odpr la prenovl jeno matič-
no knjižnico, pr is topi la je 
k reševanju s toječih od-
pr t ih obveznosti umetnost-
nega pavil jona, organizirat i 
m o r a čez leto več gosto-
van j v Slovenj Gradcu. 
Skozi celo leto pa ima kul-
tu rna skupnost tudi nalo-
go spreml ja t i delo ZKPO. 
Ena izmed zadnj ih akci j 
pa teče seda j v zvezi s pre-
vzemom Sokličevega muze-
ja. 

Tako je na nasa vpraša-
n j a odgovar ja l Niko Kolar, 
t a jn ik ku l tu rne skupnost i 
v Slovenj Gradcu. Po nje-
govih odgovorih vidimo, da 
ima kot profesionalni taj-
nik prece j dela in nalog, 
prav tako pa se tudi kul-
tu rna skupnost s ama sre-
ču je s težkimi problemi. 
Vendar se n a m zdi, da z 
vz t ra jnos t jo , ki jo i m a j o 
vsekakor dovolj, ne bodo 
popustil i in bodo rešili tudi 
te probleme, ki se že neka j 
časa vlečejo v občini Slo-
venj Gradec. 

Dosedanja proizvodna de-
javnost je temelj i la v glav-
nem na klasičnem gradbe-
ništvu. Dolgoročni razvojni 
p rog ram p o d j e t j a do leta 
1980 pa za j ema industr i j -
sko proizvodnjo s tanovanj , 
pro izvodnjo t ipiziranih in-
dus t r i j sk ih objektov, indu-
s t r i jo gradbenega materia-
la, ustanovitev ingeneringa 
in nada l jn j i razvoj tuje-
ga sek tor ja . Vse to kaže, 
da Vegrad p r e u s m e r j a svo-
jo proizvodno dejavnost 
od izkl jučno gradbeniš tva 
tudi na indust r i jo , ki bo le-
ta 1980 za jemala že 52 od-
stotkov celotne dejavnost i . 

V predlogu razvojnega 
p rog rama do leta 1980 je 
predvideno, da bo podjet-
je v okviru indus t r i j ske 
proizvodnje da ja lo pred-
nost proizvodnj i be tonske 
galanter i je . N a m e r a v a j o 
zgradit i tudi tovarno pred-
napet ih betonskih elemen-
tov za kons t rukc i je v Ve-
lenju. Za izpopolnitev teh-
nologije s t anovan jske grad-
n j e je predvidena proizvod-
n j a mavčnih plošč in sili-
ka tn ih zidakov. S pripo-
j i tv i jo Oljke se odp i r a jo 
možnosti za razširi tev ob-
stoječih obra tov in pove-
čan ja proizvodnje , naj-
p re j z obnovo apnenice, 
in povečanjem proizvodnje 
asfal ta . Izdelovali pa n a j 
bi tudi izdelke iz plinobe-

tona (krovne plošče in fa-
sadne plošče te r predelne 
stene). 

Z zgoraj navedeno pro-
izvodnjo želijo v Vegradu 
doseči pocenitev s tanovanj-
ske g r a d n j e in g r a d n j o 
funkcionalnih te r ekono-
mičnih s tanovanj . 

Razvojni p rog ram Vegra-
da tudi predvideva, da bo 
tekla indus t r i j ska proiz-
vodnja tam, k j e r so osnov-
ne surovine. Tako bodo v 
Selu razvijali proizvodnjo 
betonske galanter i je , armi-
rano-betonskih elementov 
in mavčnih plošč. V Smart-
nem ob Paki pa bodo ures-
ničevali p rograme, ki te-
mel j i jo na apnencu, apnu 
in tu fu . 

Ob tem pa se v Vegradu 
zavedajo, da bodo za ures-
ničitev teh programov po-
trebna precejšnja sredstva. 
Zato pričakujejo, da jih bo 
pri razvoju industrije grad-
benega materiala finančno 
podprlo celotno velenjsko 
gospodarstvo. Poudarjajo 
tudi, da je v občini potre-
ben enoten razvoj dejav-
nosti, v sebi pa vidijo naj-
primernejšega nosilca raz-
voja industrije gradbenega 
materiala, glede na izkuš-
nje in kadre, ki jih že ima-
jo. 

V Vegradu predvidevajo, 

da se bo celotni dohodek v 
nas lednj ih osmih letih po-
večal za 303 odstotke. To 
pomeni , da bi naraščal po 
povprečni letni s topnj i 20 
odstotkov. Medtem ko 
predvidevajo, d a se bo ce-
lotni dohodek v gradbeni 
operat ivi povečal na leto 
od 9 do 11 odstotkov, bo 
poras t deleža indus t r i je 
večji. Že v le tošn jem letu 
se bo s pr ipoj i tv i jo Oljke 
povečal delež indus t r i je v 
celotnem znesku za 12 od-
stotkov. Leta 1976 n a j bi 
skupni delež indus t r i j e 
znašal že 46 odstotkov, 
gradbeniš tva pa 52. Leta 
1980 bi bila v celotnem do-
hodku indus t r i ja zastopa-
na z 52 odstotki , gradbeni-
štvo s 46 in gostinstvo z 
dvema ods to tkoma. Vred-
nost celotnega dohodka pa 
bo po predvidevanj ih zna-
šala 514,800.000 dinar jev . 

Leta 1980 bo v Vegradu 
s k u p a j s t u j i m sek to r j em 
zaposlenih 2.250 delavcev, 
v p r imer j av i s pre tekl im 
letom, ko j ih je bilo 1.245. 
Takšno povečanje je pred-
videno zaradi razvoja indu-
s t r i je . Tako predvidevajo, 
da bo čez osem let v indu-
s t r i j i delalo 1.240 delav-
cev, v gradbeniš tvu pa 610. 
Delež zaposlenih v gradbe-
ništvu se bo k l jub znatne-
m u povečanju proizvodnje 
zmanjša l zaradi specializa-
cije p o d j e t j a v izgradnjo 
s t anovan j s sodobnejšo teh-
nologijo, ob uporab i las tne 
indus t r i j e pa predvidevajo, 
da se bo zelo povečala tu-
di produkt ivnos t . 

TRGOVSKO IN PROIZVODNO 
PODJETJE 

e r a j v e l e n j e 
razglaša 

naslednja prosta 
delovna mesta 
1. GLAVNI POSLOVODJA 

TEHNIČNE BLAGOVNICE 
2. IZMENOVODJA S POUDARKOM 

NA ŽENSKI KONFEKCIJI 
3. ODDELKOVODJA USNJENE 

GALANTERIJE 
4. IZMENOVODJA ŽIVILA 
5. NABAVNI REFERENT 

IZ PODROČJA TEKSTILA 
6. ODDELKOVODJA ODDELKA 

FOTO—URE—NAKIT 
7. IZMENOVODJA ODDELKA 

FOTO—URE—NAKIT 
8. TV TEHNIK ZA ELEKTRO ODDELEK 
9. KLJUČAVNIČAR, ELEKTRIKAR ALI 

ORODJAR ZA ODDELEK VODOVOD 
INSTALACIJA 

10. PRODAJALEC GLASBIL 

Pogoji za posamezna delovna mesta so naslednj i : 
1. Višja strokovna izobrazba s 5 let prakse ali 
s rednja izobrazba z 10 let prakse. 
Za oddelkovodja se zahteva visoko kvalificirani 
delavec s 3-letno prakso ali kvalificiran proda-
jalec z 10-letno prakso. 
Za izmenovodja se zahteva kvalificiran prodaja-
lec s 6-letno prakso. 
5. se zahteva poslovodska šola in dal jša praksa 
v tekstilni stroki. 
7. se zahteva poklic zlatar ali sorodna stroka in 
pripravljenost za prekvalifikacijo. 
Razpis vel ja do zasedbe delovnih mest. 

D I V J E V O Ž N J E 
M L A D E N I Č E V 

P O V E L E N J S K I H O L I C A H 

V z a d n j e m času je n a naših ces tah vedno več 
koiles s pomožnim m o t o r j e m (pony mopedov) . 
Mnogi las tn iki t eh koles si jih p r e u r e d i j o na raz-
lične načine. Z a m e n j u j e j o sedeže, p r e u r e j a j o kr-
mila in seveda na ta nač in z m a n j š u j e j o varnos t 
vožnje. Zlasti m la j š i vozniki o d s t r a n j u j e j o izpuš-
ne cevi in s item povzroča jo neznosen ropat . 

Mnogokrat kolesa s pomožnim m o t o r j e m vo-
zijo v j avnem ces tnem p r o m e t u mladoletniki (iz-
pod 14 let) in d iv ja jo t e r d i r k a j o po neka te r ih 
zelo p rometn ih in tudi ozkih ulicah Velenja. S 
takšno vožnjo spušča jo sami sebe v nevarnost , 
ogroža jo pa tucli varnos t ostal ih udeležencev v 
ces tnem p rome tu . 

Po določbah 13. č lena zakona o varnos t i cest-
nega p rome ta (Uir. list SRS, št . 17/71) sme kolo 
s pomožnim m o t o r j e m voziti v ces tnem p r o m e t u 
kdor je s ta r n a j m a n j 14 let in pozna predpise o 
varnosti cestnega p rometa . Zaradi teh zakon-
skih določili bodo v n a j k r a j š e m času izšli pred-
pisi o načinu p re i zkušan ja znan j a (polaganje iz-
pitov) in i zda jan je potrdi l . 

Sko ra j nerazuml j iv se n a m zdi čut odgovor-
nosti neka te r ih sitairšev do poče t j a nj ihovih 
ot rok, s a j lahko vendar slej k o p r e j p r i čaku je jo 
n a j h u j š e . Morda n e bi bf lo odveč, če bi večkrat 
pogledali v časopisne črne kronike iz ka ter ih 
razberemo, da so v p r o m e t n i h nes rečah veliko-
kra t udeleženi p r av vozniki koles s pomožnim 
m o t o r j e m . 

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem pro-
m e t u je zaradi tega sklenil, d a organi za kon-
trolo cestnega p r o m e t a dosledno nadz i ra jo voz-
nike koles s pomožnim m o t o r j e m , zlasti pa, da 
iz p r o m e t a izločajo mladoletnike. 

Svet za preventivo in vzgojo 
v ces tnem p r o m e t u 
p r i Skupščini občine Velenje 



VODI V E L E N J S K O G O R E N J E 
Prvi del tekmovanja v delav-

skih športnih igrah za leto 1973, 
ki jih organizira komisija za od-
dih in rekreacijo pri občinskem 
sindikalnem svetu Velenje, je 
končan. 

Od skupno devetih športnih pa-
nog, kolikor obsegajo DSI, so se 
tekmovanja odvijala v smučanju, 
šahu (v dveh kolih), streljanju 
z zračno puško, kegljanju (v treh 
kolih) in namiznem tenisu. 

Najbolj množično je bilo tek-
movanje v kegljanju, saj se je 
kar trikrat pomerilo med seboj 
15 moških in 9 ženskih ekip (165 
posameznikov). Okoli 150 tekmo-
valcev je bilo tudi na tekmova-
nju v smučanju. 

V posameznih panogah so po-
stali ekipni zmagovalci: v smu-
čanju — termoelektrarna Šoštanj, 
pri ženskah Savinjsko-šaleški 
zdravstveni dom, v šahu — rudnik 
lignita Velenje, v streljanju — ru-

darski šolski center, ženske — 
tovarne usnja Šoštanj, v kegljanju 
— TGO Gorenje (v moški in žen-
ski konkurenci), v namiznem te-
nisu — rudnik lignita Velenje. 

Z veseljem ugotavljamo, da je 
za to zvrst športne dejavnosti 
vse več zanimanja tudi med žen-
skami, da so tekmovanja mno-
žična in dobro organizirana. V 
drugem kolu se bodo delavci 
športniki srečali še v odbojki, 
malem nogometu, atletskem tro-
boju in plavanju. 

Vrstni red delovnih organizacij 
po petih športnih panogah: 1. 
TGO Gorenje Velenje 455, 2. rud-
nik lignita Velenje 435, 3. rudar-
ski šolski center Velenje 360, 4. 
termoelektrarna Šoštanj 320, 5. 
SGP Vegrad Velenje 290, 6. kle-
parstvo-vodovod Šoštanj 230, 7. 
tovarna usnja Šoštanj 215, 8. TP 
Era Velenje 210, 9. društvo teles-
nih invalidov Velenje 150, 10. TP 
Nama Velenje 120 itd. 

K O L A J N E Z A A T L E T E 
V Ravnah na Koroškem je bilo 

republiško prvenstvo posamezni-
kov skupine B. Atieli Velenja so 
osvojili 13 kolajn (4 zlate, 6 sre-
brnili in 3 bronaste). Sodelovali 
so atleti iz 9 slovenskih klubov. 

Rezultati — moški: 100 m 1. 
Pungartnik 11,8; 2. Delopsl 11,9; 

3. Vede 12,0; 5000 m — 2. Ur-
bancl 16:26,4; 3. Cajič 16:36,0. Šta-
feta 4x101) m: l'. AK Velenje 
46,6. Daljina: 1. Bole 596; krogla: 
2. Bole 12,9; kopje: 2. Rošer 46,29. 
Ženske: 200 m — 2. Zemljak 29,3; 
krogla: 2. Korošec 9,00, 3. Pir-
manšek 7,95. 

U S P E Š N O Š O L S K O 
Š P O R T N O D R U Š T V O 
Tudi učitelji člani društva 

Učenci osnovne šole Gustava 
šiiiha so ob koncu šolskega leta 
podali tudi obračun dejavnosti 
športnega društva. 

Obesežen program, ki so si ga 
pred letom dni zastavili so uspeš-
no izvedli. 

V SSD je včlanjenih 616 učen-
cev in učiteljev, od katerih se je 
aktivno udejstvovalo 287 v 9 šport-
nih panogah — atletiki, gimnasti-
ki, rokometu, košarki, plavanju, 
namiznem tenisu, planinstvu, 
splošni telesni vzgoji in folklori. 

V preteklem šolskem letu so 
imeli 230 tekem in nastopov. O-
pravili so tudi več kot 500 pro-
stovoljnih ur pri urejanju šolske-
ga igrišča. Posebej velja omeniti 
tudi planinsko sekcijo, ki že 15 
let uspešno deluje na šoli in šteje 
več kot sto mladih. Opravili so 
številne izlete; v planinski šoli pa 
so jih poučili o planinski dejav-
nosti. 

Organizirali so seminarje za 
sodnike (rokomet in košarko). Iz-
vedli plavalni tečaj za neplavalce 
4. razredov. Plavati se je naučilo 
34 učencev. Smučarskih tečajev 
pa se je udeležilo 115 učencev. 

Za najboljši športni razred na 
nižji stopnji so proglasili 4. b, na 
višji pa 5. b razred. Zanimivo je, 
da je najboljši osmi razred šole 
na 11. mestu. 

Iz blagajniškega poročila je raz-
vidno, da so za to raznoliko de-
javnost porabili vsega približno 
2.000 dinarjev, kolikor so dobili 
iz pobrane članarine. 

Predsednik SSD Marko Mraz se 
je ob koncu zahvalil vsem men-
torjem in učiteljem za sodelova-
nje in pomoč pri njihovem delu. 

Sprejeli so tudi delovni načrt 
društva za prihodnje šolsko leto 
in izvolili nov upravni odbor SSD, 
za predsednika pa Bojana Zorka. 

ODLIČNA IGRA E L E K T R E 
Končan je prvi del prven-

stva v slovenski košarkarski 
ligi (1B). šoštanjčani, ki letos 
ponovno merijo svoje moči v 
drugi najboljši slovenski ligi, 
so v zadnjem kolu spomladan-
skega prvenstva pripravili pri-
jetno presenečenje z zmago 
proti moštvu Beti iz Metlike z 
rezultatom 74:72 (55:34). To je 
bil prvi poraz vodeče ekipe na 
lestvici. 

Šoštanjčani so v prvem de-
lti srečanja povsem nadigrali 
odlične Metličane, ki nikakor 
niso mogli zaustaviti hitrih 
napadov domačinov. Saj so 
šoštanjčani vodili z več kot 20 
točkami razlike. V nadaljeva-
nju so pobudo prevzeli gostje, 
z igro mož na moža (presingj 
so onemogočili domačine, ki 
jim je le redkokdaj uspelo za-

deti. Medtem pa so gostje z 
lepimi napadi znižali razliko. 
Dve minuti pred koneem so 
Šoštanjčani vodili le še s 5 
točkami razlike 74:69. V hudi 
borbi so končno le uspeli ob-
držati zmago. 

Koše so dosegli: Polovšek 24, 
Kristan IG, Petek to, Kom 8, 
Fiirst 5, Dobovičnik in Lult-
man 4 ter Novak 2. 
Lestvica: 
1. Beti 
2. Ljubljana 
3. Prule 
4. Elektra 
5. Postojna 
6. Jezica 
7. Zarja 
8. Sav. naselje 
9. Kroj 

JO. Kras 

t 8 1 873 
9 7 2 636 
8 6 2 585 
9 5 4 633 
9 5 4 672 
8 4 4 588 
9 3 6 691 
9 3 6 599: 
9 2 7 660 
9 1 8 627 

:650 16 
:592 14 
:481 12 
:654 10 
:701 10 
:605 8 
:715 6 
:702 B 
:720 4 
:744 2 

Šolsko društvo R Š C 
znova med najboljšimi 
¥ Sloveniji 

V Rraslovčah so se pred 
dnevi zbrali predstavniki vseh 
slovenskih šol na slovesni po-
delitvi priznanj najboljšim 
šolskim športnim društvom o-
snovnih in srednjih šol. 

Pomočnik republiškega se-
kretarja za prosveto in kultu-
ro Rajko Sugman je v po-
zdravnem govoru poudaril po-
men ŠŠD za nadaljnji razvoj 
telesne kulture, v tekmovanju 
je sodelovalo 150 ŠŠD z več 
kot 80.000 člani. Med njimi tu-
di ŠŠD velenjske občine. ŠŠD 

Rudarskega šolskega centra 
je že tretjič med najboljšimi 
društvi v Sloveniji. Tokrat so 
dosegli 4. mesto med srednji-
mi šolami. (1,—2. ŠŠD gimna-
zije Ravne in gimnazije M. So-
bota 345 točk, 3. ŠŠD gimnazi-
ja Tolmin 319, 4. ŠŠD RŠC Ve-
lenje 310, 5. gimnazija Ptuj 305, 
6. ŠŠD gimnazija Celje 302 
točki). 

Od osnovnih šol se je naj-
bolje uvrstilo ŠŠD osnovna 
šola Gustava Šiiiha Velenje na 
11. mesto. 

M N O Ž I Č E N Š P O R T 
V Š O L S K I H 
Š P O R T N I H D R U Š T V I H 

Šolska športna društva posta-
jajo množične športne organi-
zacije, ki vzgajajo številne 
mlade športnike in nudijo ši-
rokemu krogu mladih, da meri-
jo svoje športne sposobnosti 
od mednarodnih tekem, do re-
publiških prvenstev. 

Več o tej dejavnosti bo po-
vedal predsednik komisije za 
ŠŠD pri Temeljni telesnokul-
turni skupnosti Velenje prof. 
Franc Cesar: 

V občini deluje 8 šolskih 
društev (na vsaki šoli), ki za-
jemajo 3103 člane, kar je več 
kot 50 % vseh učencev na o-
snovnih in srednjih šolah na-
še občine. Vsa ta množica je 
vključena v 53 stalnih sekci-
jah, 18 občasnih, ki redno va-
dijo vsaj enkrat tedensko. Za 
organizirano delo skrbi 15 uči-
teljev tel. vzgoje, 21 ostalih u-
čiteljev, 60 učencev in 9 star-
šev oziroma zunanjih sodelav-
cev. 

V okviru šolskih programov 
so bila izvedena številna med-
narodna tekmovanja. Večina 
ŠŠD se je udeležila občinskih 
prvenstev v gimnastiki, košar-
ki, rokometu, malem nogome-
tu, smučanju, atletitki in v 

plavanju. Tekmovali so še v 
streljanju, šahu, namiznem te-
nisu. Zelo aktivne so tudi pla-
ninske sekcije po šolah, opa-
zen je bil velik napredek v 
kvaliteti, kar potrjuje tudi 
dejstvo, da so se ekipe in po-
samezniki dobro odrezali tudi 
na področnih prvenstvih in se 
uvrstili na republiška tekmo-
vanja. Tu velja omeniti napre-
dek ŠŠD osnovne šole B. Le-
tonja iz Šmartnega ob Paki, 
kar dokazuje, koliko pomeni-
jo dobri pogoji za delo (telo-
vadnica, igrišča.'). 

Smo na dobri poti, da bodo 
rezultati naših prizadevanj še 
boljši. Naloga ŠŠD na šolah ni 
samo organizirati vadbo in 
tekmovanje. ŠŠD imajo širšo 
družbeno nalogo. Gre za pro-
ces organiziranega izrabljanja 
prostega časa; za vključeva-
nje ostalih učencev, ki bodo 
kot organizatorji (zapisnikarji, 
sodniki referenti), pomagali 
pri delu društva za spoznava-
nje samoupravnih socialistič-
nih odnosov. Več mora biti so-
delovanja s športnimi organi-
zacijami, saj so ŠŠD edina 
množična športa baza za u-
spešno delo klubov in društev. 

ZAHVALA 

Ob bridki izgubi drage žene in mame 

A N I C E P E P E L N I K 
se iskreno zahval ju jemo vsem sorodnikom, sose-
dom in znancem, ki so nam v naj težj ih trenutkih 
pomagali in vsem, ki ste jo spremljali na njeni 
zadnji poti ter ji darovali vence in cvetje in nam 
izrekli sožalje. 
Zahval ju jemo se zdravniškemu in medicinskemu 
osebju bolnice Slovenj Gradec, za pomoč ob tež-
ki bolezni. Posebna zahvala velja dr. Kra l ju in 
dr. Crepinšku. 
Zahval ju jemo se tudi kolektivu RŠC, Era Vele-
n je in rudniku lignita Velenje ter godbi. 

Žalujoči: mož Vlado in otroci 

ZAHVALA 
Ob prerani, nenadomestljivi in nadvse boleči izgubi 

našega brata, moža, očeta in strica 

Leopolda Avberška 
se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem in znancem 
za njihovo sožalje in pomoč v naših najtežjih trenut-
kih. Iskreno se zahvaljujemo prim. dr. Alojzu Fijavžu, 
dr. Petru Lipovšku in dr. Ivanu Zupancu iz ZD Vele-
nje ter dr. Ptičku in vsemu zdravniškemu osebju bol-
nice Topolšica za ves njihov veliki trud pri negi in 

zdravljenju dragega pokojnika. 
Zahvaljujemo se darovalcem cvetja ter vsem, ki so s 
svojo prisotnostjo počastili njegov spomin. Posebej pa 
se želimo zahvaliti rudarski godbi in pevcem ter go-
vornikom Dragu Tratniku, Jožetu Melanšku, Jože-
tu Sušnu in Vladu Miklavžinu za njihove ganljive be-
sede. Posebno zahvalo izrekamo tov. Albinu Medvedu 
za vso njegovo skrb pri organizaciji pokojnikovemu 
spominu primernega zadnjega slovesa. 

Žalujoči: žena Ivanka z otroki Silvom, 
Poldijem in Janjico, bratje Franc, Ja-
nez, Avgust in Karel, sestre Ivanka, Ma-
rica in Zofka ter ostalo sorodstvo. 

UPRAVNI ODBOR 
PLANINSKEGA DRUŠTVA VELENJE 

odda najbol jšemu ponudniku v 

ZAKUP 

s 1. avgustom 1973 dom na Paškem Kozjaku 

Informaci je in zakupne pogoje dobijo interesenti 
pri Zolnir Miroslavu Rudarska 6, 63320 Velenje, 
telefon 063 85020. 
Ponudbe sprejemamo do 20. jul i ja letos. 

Industrija plastike 
POLYPEX ŠOŠTANJ 
Cesta talcev 3 
vabi k sodelovanju delavce za naslednja 

prosta delovna mesta 
1. PLANER — TERMINER V PRIPRAVI DELA 

Pogoj: končana STŠ — strojni oddelek z 2-let-
no prakso v operativi in odsluženim vojaškim 
rokom. 

2. VEC KV KLJUČAVNIČARJEV — za delo v 
mehanični delavnici in v obratih za izmeno-
vodje. 
Pogoj: Dokončana industri jska šola — odde-
lek za kl jučavničar je s 3-letno prakso in odslu-
ženim vojaškim rokom. 

3. KV ORODJARJE 
Pogoj: Dokončana industr i jska šola — odde-
lek za o rod ja r je s 3-letno prakso in odsluže-
nim vojaškim rokom. 

4. ADMINISTRATORKA V TAJNIŠTVU 
Pogoj: Srednja upravno-administrat ivna šola 
in vsa j 2 leti prakse. Zaželjeno znanje vsa j 
enega tu jega jezika. 

Nastop službe za vsa delovna mesta takoj ali po 
dogovoru. 
Poskusno delo dva meseca. 
Pismene ponudbe z dokazili o strokovni izobraz-
bi n a j kandidati pošljejo v 15 dneh po objavi na 
komisijo za vstop in izstop z dela pri Industri j i 
plastike »POLYPEX« Šoštanj, Cesta talcev 3. 

KOMUNALNO OBRTNI 
CENTER VELENJE 
Koroška 46 

razglaša 

prosta delovna mesta 
• referenta za analize, plan in statistiko 
• obračunskega tehnika 
• obratnega elektrikarja 
• avtomehanika 
• vodovodnega inštalaterja 
• več KV in PK krojačev ali šivilj 
• inkasanta komunalnih storitev 
• grobarja 
• snažilke (na pokopališču) 
• več komunalnih delavcev 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 

— višja strokovna izobrazba — ekonomske smeri 
— gradbeni tehnik 
— poklicna šola 
— poklicna šola 
— poklicna šola 
— poklicna šola ali priučen delavec 
— osnovna šola 
— nepopolna osemletka 
— nepopolna osemletka 
— nepopolna osemletka 

Podrobnejše informacije prejmete v ta jn i -
štvu podje t ja na Koroški 46, Velenje. 

n s i f . c f & i A i 
• UGODNO PRODAM GLO-

BOK OTROŠKI VOZIČEK, 
dobro ohranjen, svetle barve. 
Darinka Jevšenak, Koroška 
50, Šoštanj. 

• SPRETNO DEKLE, s šol-
sko izobrazbo, ki bi imela ve-
selje za priučitev fotografske 
stroke moderne COLOR foto-
grafije, sprejmemo takoj v 
stalno službo. Perspektivna 

kvalifikacija. Ponudbe na Fo-
to Pajk, Velenje. 

• VAJENCA SPREJMEM v 
uk. Zlatar Krajnc Vladislav, 
šaleška 22, Velenje. 

• ZA VARSTVO DVEH O-
TROK — do tri leta — in po-
moč v gospodinjstvu, vzamem 
pošteno dekle ali mlajšo upo-
kojenko. Edo Seklič, Pesje 169, 
Velenje. 

• KUPIM MLADO KRAVO 
čisto sivorjavo, vozno, dobro 
molznico ali pa visoko brejo 
telico, srednje teže. Ponudbe 
na Laušek, Arnače 12,' Velenje. 
ŠŠD RŠC VELENJE ZNOVA 

Uredništvo in uprava Velenje, Titov trg 2, poštni predal 89, telefon (063) 85-087 • Redakcija: Ljuban Naraks (glavni in odgovorni urednik), Stane Vovk, Hilda Vrhovšek in 
Rudi Zevart • Časnik izdaja organizacija SZDL občine Velenje • Kot štirinajstdnevnik »šaleški rudar« je izhajal do 1. januarja 1973 • List izide vsak petek • Cena je 1 dinar 
• Letna naročnina je 40 dinarjev • z a Inozemstvo 65 dinarjev • TekočI račun št. 50740-533-678-55263 pri SDK Velenje • Rokopisov in fotografij ne vračamo • Tisk in klišejl 
AESO, kemična in grafična industrija Celje • I.lit J« oproščen temeljnega prometnega davka na podlagi mnenja republiškega lekretariata za prosveto in kulturo (it. 121-2/72) 



krediti samo 
v bankah? 
VELENJE, 22. junija — Izvršilni odbor Ljubljanske 
banke, podružnica Velenje, je na enajsti redni seji 
sprejel več sklepov, ki zadevajo konverzijo kreditov in 
zagotovitev sredstev za odobravanje potrošniških poso-
jil proizvajalcem. Spregovorili so tudi o predlogu začas-
nega pravilnika o posojilih za stanovanjsko gospodar-
stvo. 

N a j p r e j so sprejel i pred-
log, po katerem bodo 25,35 
odstokov (36,480.000 dinar-
jev) kra tkoročnih kreditov, 
s kater imi gospodarske or-
ganizacije pokr iva jo potre-
be po rednih obratnih sred-
stvih, spremenili v dolgo-
ročne kredite za redna o-
bra tna sredstva. Takšna 
sp rememba pogojev za ob-
stoječe kredi te omogoča 
delovnim organizaci jam, da 
si zagotovijo lastna obrat-
na sredstva. Z nižjo obrest-
no mero se namreč zmanj-
šu je obremeni tev podje t i j , 
poleg tega pa m o r a j o po-
sojilojemalci plačati prvi 
obrok šele po petih letih. 

Po m n e n j u članov izvršil-
nega odbora so s temi o-
dobr i tvami dobile vse pro-
izvodne in trgovske orga-
nizacije enake osnove za 
zagotovitev stalnih obrat-
nih sredstev. V zvezi s tem 
so se dogovorili, da bo 
strokovna služba pripravi-
la do p r ihodn je se je izvr-
šilnega odbora analizo o 
tem, v kakšnem r a z m e r j u 

so stalna obra tna sredstva 
do realizacije, zalog in do-
bička. 

Poleg sedan je konverzi je 
je velenjska podružnica 
L jub l janske banke že me-
seca m a j a po odloku Na-
rodne banke spremenila 
35,965.000 d inar jev kratko-
ročnih kreditov v dolgoroč-
ne, obenem pa je pretekli 
mesec odobri la š t i r im de-
lovnim organizaci jam kre-
dit v višini 13,750.000 dinar-
jev-

Na seji so prece j časa po-
svetili tudi temu, kako na j 
bi se v pr ihodn je obliko-
vala sredstva za odobra-
vanje potrošniških posojil 
proizvajalcem. V drugih 
republ ikah so namreč že 
prešli od k red i t i r an ja trgo-
vine na kred i t i ran je pro-
izvodnih organizacij . To po-
meni, da se da je posoji lo 
za proizvode, kater ih pro-
izvajalec j e na nj ihovem 
območju . Zaradi tega teh 
proizvodov potrošnik na 
pr imer iz naše republike oe 
more kupit i na potrošni-

Industrija plastike 

POLYPEX ŠOŠTANJ 

išče za svoje sodelavce več 

P R I V A T N I H S O B 
za tloločen ali nedoločen čas. 

Cenjene ponudbe pošljite na kadrovsko splošni 
sektor podjetja. 

ški kredi t . Da ne bi bili 
proizvodi slovenskih orga-
nizacij zaradi tega v ne-
enakopravnem položaju, so 
se tudi v Sloveniji začele 
razprave o tem, da bi tudi 
slovenske banke morale 
preusmer i t i del potrošni-
ških kreditov iz trgovine 
na proizvode. Izvršilni od-
bor velenjske podružnice 
je na seji podprl prizade-
vanja IO L jub l j anske ban-
ke v te j smeri , s pripom-
bo, da bi pot rošniške kre-
dite odobravale samo ban 
kc. S tem bi bila dosežena 
opt imalna ekonomska svo-
boda potrošnikov, izenače-
ni pa bi bili tudi pogoji 
proizvodov na trgu. 

Glede predloga začasne-
ga pravilnika o posojilih 
za s tanovanjsko gospodar-
stvo pa so člani izvršilne-
ga odbora poudarili , da bi 
mora la imeti vsaka občina 
glede na svoje posebnost i 
svoj pravilnik. Napravil i pa 
bi ga na podlagi skupnih 
načel, ki bi j ih sestavil IO 
L jub l j anske banke. 

Ob koncu je izvršilni od-
bor odobri l TGO Gorenje 
premost i tveni kredit v vi-
šini 7,000.000 d inar jev za 
nakup s tanovanj od SGP 
Vegrad ter odobril jam-
stvi za kredit tovarni u sn j a 
Šoš tan j in RL Velenje. 

Pritožbe so krivične« 
pravijo v komunali 

V zadnjem času je v Velenju slišati vse več očitkov na 
račun komunale. Posamezni krajani s,e pritožujejo, da 
komunala ne vzdržuje v redu cest oziroma jih sploh ne 
popravlja. 

Podobno kr i t iko je bilo 
slišali tudi na zadnj i seji 
občinske skupščine. Da bi 
prišli resnici do dna in se 
prepričali , če so te govori-
ce utemel jene, smo se sešli 
na kra tek pogovor z direk-
t o r j e m KOC Velenje Iva-
nom Š t a j n e r j e m , tehničnim 
vodjem Mit jo Ledino in 
vodjem TOZD komunala 
Janezom Avser jem. 

»Pritožbe glede našega 
dela so krivične,« je začel 
pogovor Ivan Š ta jne r . »V 
zadn jem času nas nekater i 
vse bol j organizirano in 
jedko napada jo , da komu-
nala ničesar ne dela, da ne 
s tor imo dovolj za vzdrže-
vanje cest. Hude obtožbe 
leti jo na nas še zlasti po 
močnih nalivih, ko bi bilo 
t reba kar naenkra t popra-
viti vse ceste. To pa ni mo-
goče. N imamo toliko delav-
cev, da bi j ih poslali na 

vse strani hkrati .« Janez 
Avser pa je pristavil: »Po-
leg tega je t reba še upo-
števati, da danes ne vzdr-
žu jemo cest več na klasi-
čen način — s cestar j i , am-
pak gre za nov industr i j -
ski način vzdrževanja. Sku-
pina gre s s t ro j i n a j p r e j na 
eno cesto, ko jo popravi , 
na drugo in tako napre j . 
Zato po vsakem n e u r j u ali 
močne j šem nalivu pregle-
damo vse ceste, popravlja-
ti pa začnemo na jprej tisto, 
ki je na jbo l j razdejana . Ta-
ko smo storili tudi po hu-
dem nalivu, ki je pred dne-
vi zajel našo dolino.« 

Velenjska komunala je 
prevzela vzdrževanje cest 
IV. reda v občini v začetku 
letošnjega leta po pogodbi 
z občinsko skupščino. Sku-
pa j z mes tn imi ulicami 
m o r a j o vzdrževati 96 km 
cest. Za redno zimsko in 

Leserjeva v zapor 
V Celju je veliki sodni 

senat, ki ga je vodil sodnik 
okrožnega sodišča Zdravko 
Milič, obsodil na 7 let stro-
gega zapora mater štirih 
otrok, 22-letno Marijo Le-
šer iz Pariželj, zaradi ubo-
ja svoje trimesečne hčer-
kice Leone. 

Pred mesecem smo v na-
šem tedniku pisali, da so 
priprli Marijo Lešer iz Pa-
riželj številka 3, ker je bila 

osumljena, da je v začetku 
maja zadušila trimesečno 
deklico Leono. Mati ji je 
z roko pokrila nos in usta, 
nato pa še zadelala z ode-
jo. To je storila zaradi te-
ga, ker se je dekletce jo-
kalo. Osumljena mati je 
trdila, da je takoj, ko je 
čez nekaj ur odkrila da 
hčerkica Leona ne diha 
več, poklicala očima Ivana 
Čulka. Oba sta poklicala 

zdravnika, ta pa ni mogel 
ničesar več storiti. Preisko-
valci so ugotovili, da je de-
kletce umrlo zavoljo zadu-
šitve. 

Na glavni obravnavi je 
bilo odločilno izvedensko 
mnenje. Mala Leona je 
umrla zaradi smrti, ki jo 
je povzročila tuja sila. Za-
to je kazenski senat mater 
Marijo Lešer obsodil na 7 
let strogega zapora za uboj. 

O D M E V I NA N A S E S E S T A V K E 

Članek »Ina in njene troj-
čice«, objavljen v vašem ted-
niku »Naš čas« ine je začudil. 
Ne morem razumeti, kako lah-
ko avtor napiše in objavi čla-
nek, ne da bi podatke preveril 
— čeprav kolikor mi je znano, 
je to njegova dolžnost. 

Ina in njene trojčice so bile 
takoj po prihodu iz bolnice o-
biskane in negovane s strani 
babice. Do drugega meseca 
starosti otrok je babica obi-
skala družino trinajstkrat —• 
normativ pa je šest babiških 
obiskov. V času, ko je k dru-
žini hodila še babica, je bil iz-
vršen tudi prvi obisk patro-
nažne sestre. Nadaljnje hišne 
obiske je opravljala po pro-
gramu. Kazen tega pa je ma-

mica z otroki redno obiskova-
la tudi posvetovalnico za o-
troke, kjer je bila seznanje-
na o pravilni negi in prehrani 
svojih trojčic. 

Na tako obsežnem območju, 
kot je Velenje—Šoštanj z oko-
lico, je zaposlenih pet patro-
nažnih sester. Tako pride na 
eno patronažno sestro 5400 pre-
bivalcev, čeprav je republiški 
normativ 2500 do 3000. 

Delovno področje patronaž-
ne sestre, ki je obiskovala 
družino Podržavnik, je pre-
težno v šoštanjskem območju. 
Zajema teren od Skornega, 
Belih vod, Št. Florjana in ce-
lotne Topolšice (Lom—Lajše) 
do Zavodnja. Patronažne me-
dicinske sestre poleg obiskov 

na terenu rešujejo tudi števil-
ne druge socialne probleme. 
Zato je razumljivo, da si v i-
sti družini ne morejo privošči-
ti več obiskov kot je nujno. 

Naš zdravstveni dom ne mo-
re posnemati primera četvor-
čic v Mariboru, kjer so otroke 
vsakodnevno negovale gojen-
ke Šole za medicinske sestre 
in to v času rednega šolanja. 
To je pri nas izključeno, saj 
zdravstveni dom nima organi-
zirane »servisne službe«, niti 
sredstev za ta namen. Bilo pa 
jc s strani patronažne službe 
urejeno preko Zavoda za so-
cialno zavarovanje trikratna 
denarna pomoč za prehrano 
trojčic v prvih mesecih življe-
nja. 

letno vzdrževanje i m a j o na 
voljo 108 s tar ih mili jonov 
dinar jev . »S tem denar-
j em si prizadevamo, da bi 
obdržali s t an j e cest takšno 
kot je bilo pred prevze-
mom. Za izbol jšanje ga 
imamo premalo. Že letos 
smo opravili dela v vred-
nost i 540 tisoč dinarjev,« 
je povedal Janez Avser. V 
denar za vzdrževanje cest 
pa niso zajet i stroški, ki 
jih ima jo z obnav l j an jem 
objektov (mostov, podpor-
nih in opornih zidov itd.). 

Po p rogramu bodo vse 
ceste v občini dvakra t po-
sute s peskom in profil ira-
ne. Zvedeli smo tudi, da so 
doslej že vse ceste enkra t 
posuli, sprofil iral i s stro-
jem, na vseh asfal t ih pa 
so zakrpali uda rne jame. 
»Pri t em je t reba pouda-
riti,« je nadaljeval vodja 
komunale , »da je asfa l tna 
prevleka sko ra j povsod v 
zelo s labem s tan ju . Na ce-
stah, ki so bile na re jene 
s k ra jevn im samoprispev-
kom, jc neure jeno odvod-
n j a v a n j e in bankine; če-
prav so se kra jevne skup-
nosti ob izgradnj i obveza-
le, da bodo to uredile s pro-
s tovol jnim delom. Tega pa 
do začetka leta, ko smo 
prevzeli ceste, niso storile. 
Kot p r imer n a j navedem 
cesto v Šent f lo r jan . Asfal-
t i rana je bila lani, mi pa 
smo iz sredstev za redno 
vzdrževanje cest uredil i 
bankine in odvodnjavan je . 
Sploh pa so bile ob prevze-
mu ceste v zelo s labem 
s tan ju . Kra jevne skupnost i 
so ve r j e tno vedele, da bo-
m o skrb nad ces tami pre-
vzeli mi, zato so j ih marsi-
k j e pust i le vnemar.« 

Ob koncu so nam l j ud j e 
iz komunalnega obr tnega 
cent ra še povedali, da bodo 
za p r ihodn jo sejo skupšči-
ne pripravil i podrobno po-
ročilo o opravl jenem delu 
in p rog ramu vzdrževanja 
cest. 

Z obiskom v komunal i 
smo želeli spoznati — kot 
t emu p rav imo —- drugo 
plat medal je . Naš namen 
ni bil koga obtoževati ali 
opravičevati . Pr i t rdi t i pa 
m o r a m o m n e n j e m oziroma 
ugotovitvam, da dena r j a ne 
bo nikoli toliko, da bi bilo 
s t an je na naših cestah ide-
alno. Lahko pa bi bilo bolj-
še. Če se želimo idealne-
m u s tan ju , ki bi ga ver-
j e tno vsi radi imeli, vsa j 
približati , m o r a m o pokaza-
ti večje r azumevan je do 
delavcev na cestah ter še 
kda j tudi sami kakšno pro-
s tovol jno urico podar i t i 
vzdrževanju svoje ceste. 
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• DRUGO SREČANJE BREZNJEVA IN NIXONA — Leto dni po Nixonovem obisku v Moskvi, sta se v Washingtonu ponovno sestala državnika dveh največj ih svetovnih sil. da bi nadaljevala 
s pogovorom o sodelovanju in o prihodnji normalizaciji odnosov med Sovjetsko zvezo in ZDA. Razgovori, ki so se začeli v zelo prisrčnem ozračju, so trajali šest dni, s posebnim poudarkom 
na vprašanjih ekonomskega sodelovanja, vk l jučena pa so bila tudi vprašanja, ki se tičejo sodelovanje na kulturnem in znanstvenem področju. Od tega drugega srečanja Nixona in Brežnjeva 
pričakuje svetovna javnost, da bo srečanje doprineslo k utrditvi miru in k zmanjšanju napetosti na svetovnem političnem področju. • PROSLAVA OB 30-LETNICI BITKE NA SUTJESKI — 
Na Tjentištu in drugih krajih, kjer jc bila legendarna bitka na Sutjeski, potekajo zadnje priprave za začetek osrednje proslave 30-letnice ene od najbolj krvavih in najtežjih bitk narodnoosvo-
bodilne vojne. Na proslavi, ki bo 4. julija na dan borca, bo tudi svečana otvoritev spominske hiše bitke na Sutjeski, ki je zgrajena v vznožju Dragoš sedla. V njej bo spravljena stalna razstava 
dokumentov o tej bitki. Na sliki: Spominska hiša bitke na Sutjeski po načrtu arhitekta Ranka Rndoviča ® ODPRTA GOSPODARSKO-TRGOVINSKA RAZSTAVA LR KITAJSKE — V Beo-
gradu je te dni odprta prva gospodarsko-trgovinska razstava LR Kitajske, na kateri je preko -'00 razstavnih predmetov najnovejše izpopolnitve na področju težke, lahke in tekstilne indu-
strije, kakor tudi proizvodi kmetijstva in umetniškega rokodelstva. Na razstav®, so tudi makete največjih in izredno uspelih gradbenih del. ki so bila ustvarjena v teku zadnjih let v LII Ki-
tajski. Na sliki je model mosta na reki Jangce pri Nankingu, ki jc dolg 677? metrov in ima dve nadstropji. Model je vzbudil izredno zanimanje pri obiskovalcih kitajske gospodarsko-trgo-
vinske razstave. 


